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– Jak wiadomo uczestni-
czę w wyborach samorządowych. 

Codziennie spotykam się z różnymi ludźmi  
i widzę, że zaangażowanie społeczne i chęć 
dokonania zmiany z każdym dniem są coraz 
większe. Cieszy mnie duża ilość młodych lu-
dzi, którzy chcą się zaangażować w sprawy 
lokalne bo były lata, w których do samorzą-
du ciągnęli głownie ludzie starsi. Pojawili się 
w Wołominie nowi chętni, do zawalczenia 
o fotel burmistrza i zapowiada się ciekawa 
rywalizacja - mówi Paweł Solis rad-
ny powiatowy ubiegający się 
o reelekcję >>str. 16

DWutygoDnik bezpłatny

- Na pewno 
warto zacieśniać
 współpracę między gminą  
a powiatem. To raz uda się 
lepiej, a raz gorzej i taka jest rola 
radnych powiatu. Na pewno nie 
ułatwiają takiego zbliżenia te oso-
by, które co wybory zmieniają barwy 
polityczne, czy w trakcie kadencji 
zmieniają przynależność klubową.  

To powoduje konflikty w radzie powiatu  
i nieraz kompletnie blokuje współpra-

cę. - mówi Adrian Mlonek Radny   
w Gminie Klembów i kandydat 

do Rady powiatu Woło-
mińskiego >> str. 7

W Powiecie  
musimy  

znaczyć więcej!

Rozsądek  
– to przyszłość 

Wołomina

– (...) znam i lubię Wołomin, widzę i czuję jego potrzeby 
i możliwości. Wiem, że najwyższa pora, aby zmienił się 
kierunek rozwoju miasta i gminy i dużo osób myśli tak 

samo. Odbyłem wiele godzin rozmów i spotkań  
o Wołominie z różnymi osobami. Stworzyliśmy wspólnie 

bezpartyjny Komitet Samorządowy, w którym znalazły 
się osoby (...), które mają podobne przeświadczenie, że 
bez zmiany strategii, Wołomin będzie z każdym dniem 

odstawał bardziej od sąsiadów – uważa Lech Urbanow-
ski, bezpartyjny kandydat na Burmistrza Wołomina  

z listy KWW Komitet Samorządowy.   >> str. 4

Potrzeba  
świeżej krwi czyli 
krótko o samorządzie

Z okazji Świąt Wielkanocnych 
składa Państwu najlepsze życzenia radości, 

zdrowia i nadziei na lepszą przyszłość. 

Niech ten wielkanocny okres będzie 
dla wszystkich okresem wyciszenia, 

zadumy, wypoczynku 
oraz prawdziwej radości 

w gronie najbliższych. 

Z okazji Świąt Wielkanocnych 
składa Państwu najlepsze życzenia radości, 

zdrowia i nadziei na lepszą przyszłość. 

Niech ten wielkanocny okres będzie 
dla wszystkich okresem wyciszenia, 

zadumy, wypoczynku 
oraz prawdziwej radości 

w gronie najbliższych. 

Przez tradycję  
do teraźniejszości 

11Zadbajmy  
o mieszkańców  
sołectw
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dr Masoud  
Chikha

Izabella  
Dziewiątkowska

Nowy odcinek DW 635 
będzie miał długość ok 22 

km i pobiegnie od ronda w Czar-
nej w gminie Wołomin do miejsco-

wości Nowy Konik w gminie Halinów 
– mówi Igor Sulich, dyrektor Delegatury 
Urzędu Marszałkowskiego w Wołominie. 
– Odcinek ten zostanie zbudowany od 
podstaw. Na razie planowana jest dro-
ga jednojezdniowa, chyba że zostanie 
potwierdzona zasadność dwóch jezdni. 
W tej chwili trwa przetarg na projekty 
inwestycji. Do 19 kwietnia MZDW czeka 
na oferty potencjalnych wykonawców 
tej koncepcji, następnie w ciągu 90 dni 
podpisze umowę ze zwycięzcą. >> str. 2
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Od kilku dni media informują nas o terrorystycznym zamachu 
pod Moskwą. Zginęło i zostało rannych setki osób. Ponoć zrobili to 
Islamiści, tylko brak jednoznacznych dowodów. Fakt, ujęci bandyci to 
Muzułmanie z Tadżykistanu lecz z tego co mówią, to nie wygląda, że 
dokonali zbrodni z powodów religijnych a wyłącznie z chęci otrzyma-
nia wysokiej zapłaty. Co stoi w jaskrawej sprzeczności z dotychczas 
znanymi motywami kierującymi tym środowiskiem. Owszem często 
zabijali w przeszłości, lecz tylko w imię Allacha a tu … dla pieniędzy. 
Nic więcej! To budzi podejrzenie, że to był zwykły akt terroru nie 
mający nic wspólnego z tzw. Państwem Islamskim. Co prawda w In-
ternecie pojawiają się komunikaty Islamistów, że to oni spowodowali 
tę tragedię, lecz my w Polsce dobrze wiemy, że taki wpis może zrobić 
każdy dysponujący odpowiednim programem szpiegowskim, np. 
„Pegazusem”, co zostało potwierdzone przez eksperta przed polską 
sejmową komisją do spraw inwigilacji! Stąd moje podejrzenie, że to 
raczej nie wśród Islamistów należy szukać odpowiedzialnych za tę 
zbrodnię. Bliżej mi do tzw. wątku ukraińskiego. Tym bardziej, że to 
pojmani terroryści sami zaczęli mówić o Ukrainie, w której mieli 
ponoć znaleźć bezpieczne schronienie.

Nie byłby to zresztą pierwszy 
przypadek wykorzystania przez 
Ukrainę osób pochodzących z 
krajów byłego ZSRR do aktu ter-
rorystycznego na terenie Rosji. 
Przypomnę próbę wysadzenia 
Mostu Krymskiego, gdy to kie-
rowca z Kaukazu nieświadom 
tego co go czeka zgodził się prze-
wieźć za godziwą płacę na Krym 
tajemniczy ładunek. Okazało się, 
że to były materiały wybuchowe 
które „ktoś” w odpowiednim mo-

mencie zdalnie odpalił. Z ciężarówki i kierowcy nic nie zostało, most 
uległ uszkodzeniu i dopiero po pewnym czasie okazało się, że za tym 
stali Ukraińcy. Cóż, wojna. Obiekt strategiczny! Lecz czy widownia 
na koncercie zespołu muzycznego to zagrożenie dla Ukrainy? Ważny 
obiekt strategiczny? Źródło zła? O co tu tak naprawdę chodzi?

Szukając odpowiedzi na te pytania znalazłem publiczną wypowiedź 
naczelnika Głównego Zarządu Wywiadu Ministerstwa Obrony Ukra-
iny Kyryła Budanowa: - Na Ukrainie już powstaje specjalny oddział 
„nieśmiertelnych dowódców”: Wałerij Załużnyj, ja, Stepan Bandera, 
Symon Petlura, Iwan Mazepa. Dlatego Rosjanie i ich propagandyści 
jeszcze będą mieli dużo pracy w nerwowych, histerycznych warun-
kach. Oddział nieśmiertelnych będzie nocą we śnie nawiedzać i stra-
szyć koszmarami rosyjskich obywateli, którzy chcieli zająć Ukrainę. 
Wrogów czekają niespodzianki!

Nie sądzę, że stanowcze zaprzeczenia Kijowa o jego udziale w tej 
zbrodni pod Moskwą cokolwiek wyjaśnią. Są mało wiarygodne w kon-
tekście wypowiedzi Kyryła Budanowa. Problem tkwi w czym innym 
i jest bardziej istotny. Strony konfliktu nie chcą mówić o pokoju! Są 
zdecydowane walczyć do końca łamiąc wszelkie reguły i prawa kosz-
tem setek tysięcy niewinnych ludzi. Na to nie może być przyzwolenia 
czy usprawiedliwiania tej czy innej zbrodni, tej czy drugiej strony!

… czy jeszcze ktoś pamięta, że mamy święto Wielkiej Nocy, czas 
pokoju, miłości i wiary w nowe lepsze życie?

Nie sądzę, że stanowcze zaprze-
czenia Kijowa o jego udziale  
w tej zbrodni pod Moskwą 
cokolwiek wyjaśnią. Są mało 
wiarygodne w kontekście wypo-
wiedzi Kyryła Budanowa.  
Problem tkwi w czym innym  
i jest bardziej istotny. Strony 
konfliktu nie chcą mówić o po-
koju! Są zdecydowane walczyć 
do końca łamiąc wszelkie reguły

Zamach
Edward M. Urbanowski

PIT dla miasta, wygrana dla Ciebie! UM Marki zaprosił mieszkańców do udziału w loterii z atrakcyjnymi 
nagrodami! – Ten rok jest dla nas bardzo wyjątkowy, ponieważ obchodzimy jubileusz 100-lecia powstania 
Gminy Marki i w związku z tym zaprosimy Was do świętowania razem z nami – podkreślają włodarze.

Nowy odcinek DW 635 będzie 
miał długość ok 22 km i pobiegnie 
od ronda w Czarnej w gminie Wo-
łomin do miejscowości Nowy Konik 
w gminie Halinów – mówi Igor Su-
lich, dyrektor Delegatury Urzędu 
Marszałkowskiego w Wołominie. 
– Odcinek ten zostanie zbudowany 
od podstaw. Na razie planowana jest 
droga jednojezdniowa, chyba że 
zostanie potwierdzona zasadność 
dwóch jezdni. W tej chwili trwa 
przetarg na projekty inwestycji. Do 
19 kwietnia Mazowiecki  Zarząd 
Dróg Wojewódzkich czeka na 
oferty potencjalnych wykonawców 
tej koncepcji, następnie w ciągu 90 
dni podpisze umowę ze zwycięzcą, 
najprawdopodobniej nastąpi to pod 
koniec lipca, a prace projektowe 
rozpoczną się w drugiej połowie 
roku i potrwają 24 miesiące. To 
oczywiście terminy zakładające 
brak opóźnień, odwołań i protestów. 

Dokumentacja będzie obejmo-
wała: badania podłoża, przygotowa-
nie decyzji środowiskowej, raport 
o oddziaływaniu na środowisko i 
koncepcję programową. To opra-
cowanie będzie stanowić podsta-
wę sporządzenia ostatecznego 
projektu.

Obwodnica rozwiąże problem 
przejazdu przez tory w Duczkach 
dzięki tunelowi lub wiaduktowi 
nad torami kolejowymi, gdyż skie-
ruje ruch ponadlokalny i tranzytowy 
poza obręb miejscowości. Rozwiąże 
też wiele problemów z korkami w 
Wołominie. Będzie łączyć powiaty 
wołomiński i miński, a także drogi 
krajowe nr 2 i S8. W miejscowości 
Okuniew będzie krzyżowała się z 
DW 637. Przejazd nią stanie się al-
ternatywnym sposobem dojazdu do 
Warszawy. Droga poprawi atrakcyj-
ność i konkurencyjność położonych 
przy niej gmin.

Co ciekawe, nowy ślad drogi 635 
wykorzysta przebieg dotychczaso-
wej drogi powiatowej nr 4351 
w relacji Zabraniec – Oku-
niew, która była niedawno 
zmodernizowana i będzie 
podlegać jedynie mini-
malnym modyfikacjom. 
Ten fakt może znacząco 
obniżyć koszty całej in-
westycji.

W obecnej chwili w 
budżecie Mazowsza 
zarezerwowane zostało na ten cel 
300 mln zł w regionalnym pro-
gramie transportowym, w tym na 
sam projekt ok. 4,5 mln zł. Prace 
prawdopodobnie zakończą się w 
roku 2028.

Wielka przebudowa  
drogi wojewódzkiej nr 631

Droga ta ma już swoją niezbyt 
pieszczotliwą nazwę: droga śmierci. 
Tak o niej mówią kierowcy i okolicz-

ni mieszkańcy. Przydrożne krzyże 
i tablice informujące o czarnych 
punktach, w których doszło do 
śmiertelnych wypadków, straszą 
podróżnych. Niestety, nie każdy na 
ten widok zdejmie nogę z gazu i 
zaniecha wyprzedzania na trzeciego. 
Jeśli natrafi na dziury w zniszczonej 
nawierzchni, skutki mogą być tra-
giczne. Na drodze tej zginęło już 
kilkadziesiąt osób. 

Panuje na niej spory ruch, po-
nieważ stanowi ona trasę dojazdową 
okolicznych mieszkańców do pracy 
w Warszawie. Niektórzy wciąż ko-
rzystają z niej podczas podróży do 

Augustowa. W niedalekiej przyszło-
ści droga ma być w znacznym stop-
niu przebudowana na odcinku od 
skrzyżowania z DW 634 w Ząbkach 
do skrzyżowania z DK nr 61 w Nie-
poręcie. Ilość jezdni się nie zmieni, 
nadal będziemy mieć do dyspozycji 
po jednym pasie w każdą stronę, 
ale planowane są boczne jezdnie do 
obsługi ruchu lokalnego i poprawa 
odwodnienia – czyli kanalizacja 
deszczowa i zbiorniki retencyjne. 
Jedną z najbardziej spektakularnych 

zmian będzie wybudowanie estaka-
dy wzdłuż dzikiej plaży nad Jeziorem 
Zegrzyńskim, po której samochody 
będą poruszać się bezkolizyjnie 
ponad głowami pieszych. Usunięte 
zostaną kolizje z drogami lokalnymi 
i wykonany zostanie nowy układ 
oświetlenia ulicznego. Skrzyżowanie 
dróg wojewódzkich 631 i 633 zosta-
nie przebudowane do formy ronda 
turbinowego, a na skrzyżowaniu z 
DK 61 Generalna Dyrekcja Dróg 
Krajowych i Autostrad wybuduje 
nowe duże rondo wraz z estakadą, 
którą pojadą samochody na trasie 
Legionowo – Zegrze.

Dokumentacja potrzebna do 
budowy tego odcinka jest już goto-
wa – zapewnia Igor Sulich, – mamy 
już projekt i decyzję środowiskową. 
Będą one do końca czerwca oddane 
do wojewody, żeby uzyskać ZRID, 
czyli zezwolenie na realizację in-
westycji drogowej. ZRID zostanie 
wydane prawdopodobnie do końca 
bieżącego roku. Prace ziemne na 
odcinku od skrzyżowania z DW 
634 do skrzyżowania z trasą S8 roz-

poczną się dopiero po zakończeniu 
prac na DW 634, gdyż właśnie tym 
odcinkiem skierowane są obecnie 
objazdy z powodu zamknięcia drogi 
wojewódzkiej.

Zatem na wbicie łopaty na tym 
odcinku poczekamy około 2 lat. Za 
3 lata planowane jest zakończenie 
budowy. Na wykonanie tej inwe-
stycji zarezerwowano 500 mln zł. 
Prace będą prowadzone na terenie 
gmin Nieporęt, Marki, Radzymin, 
Zielonka i Ząbki.

Budowa skrzyżowań  
na trasie nr 634

W najbliższych tygodniach na-
stąpią zmiany dotyczące ważnych 
skrzyżowań na trasie nr 634, która 
obecnie jest przebudowywana. 
Wymagają one uzgodnień na róż-
nych szczeblach samorządu, naj-
częściej szczebla wojewódzkiego 
z gminnym.

Jednym ze strategicznych 
punktów na tej trasie jest skrzyżo-
wanie dwóch dróg wojewódzkich: 
634 i 635, czyli Szosy Jadowskiej 
i Niepodległości w Wołominie. 

Obecnie trwa aktualizacja koszto-
rysów  w projekcie tego skrzyżowa-
nia. Prace ruszą prawdopodobnie 
w kwietniu.

Wkrótce zostanie wyłączona 
sygnalizacja świetlna na innym 
ważnym skrzyżowaniu trasy 634 
w Turowie. Obecnie światła w 
tym miejscu są powodem dużych 
korków. Na czas budowy powstanie 
tymczasowa organizacja ruchu. 
Później sygnalizacja świetlna zo-

stanie wymieniona na nową i prze-
programowana. Prace rozpoczną 
się po świętach.

Podobnie stanie się z sygnaliza-
cją świetlną na skrzyżowaniu DW 
634 z ul. Legionów w Wołominie. 
Również zostanie wymieniona 
na nową i przeprogramowana. 
W tej chwili jest tworzona nowa 
organizacja ruchu, są również 
kompletowane dokumenty. Także 
i tutaj prace zaczną się w kwietniu.

Barbara Wiśniowska

Kolejny raz  mareckie władze 
organizują loterię PIT i zapraszają 
mieszkańców do udziału w niej. 

- Loteria jest z bardzo atrakcyj-
nymi nagrodami i jest formą podzię-
kowania za to, że jesteście Państwo 
z nami i dzięki Waszym podatkom 
wspólnie budujemy nasze miasto. 

Ponad 38% podatku, który 
płacicie państwu trafia do sa-
morządu i te pieniądze pracują 
lokalnie - podkreślają mareccy 
samorządowcy.

Loteria jest skierowana do peł-
noletnich mieszkańców Marek, 
którzy rozliczyli podatek dochodo-
wy za 2023 rok w urzędzie skarbo-
wym w Wołominie i wskazali miasto 
Marki jako miejsce zamieszkania.

- Następnie wystarczy wypełnić 
krótki formularz zgłoszenio-
wy na specjalnie de-
dykowanej stronie 
pitdlamarek.pl. 

Tutaj znaj-
dziecie też 
szczegółowe 

informacje i regulamin – czytamy 
wyjaśnienie zasad.

Nagrodą główną jest nowy 
samochód Toyota Aygo X, nagrody 
dodatkowe to hulajnogi elektrycz-
ne Xiaomi i smartwatche firmy 

Garmin.
– Dzięki 

wpływom 
z podat-
ku PIT, 
k t ó r e 
zasilają 
miejski 

budżet, możemy rozwijać nasze 
miasto. Środki te są wykorzy-
stywane na utrzymanie szkół i 
przedszkoli, remonty dróg, czy 
nowe inwestycje w przestrzeń 
miejską – mówi Jacek Orych bur-
mistrz Marek.

Budżet całego Miasta Marki w 
tym roku to ponad 319 milionów 
złotych. 

– Jedną z największych pozycji 
w dochodach jest podatek PIT, 
który wynosi ponad 90 milionów 
złotych. Te pieniądze pochodzą od 

mieszkańców, którzy w zeznaniu 
rocznym wskazują miasto Marki 
jako miejsce zamieszkania.

Dziś takich mieszkańców jest 
ponad 44 tys. Bardzo dziękujemy 
– wyjaśnia Jacek Orych marecki 
burmistrz.

Akcja trwa do 26 maja do pół-
nocy i do tego momentu miesz-
kańcy mogą wziąć udział w loterii. 
– W maju poznamy wygranych 
a wręczenie nagród nastąpi na 
koniec czerwca 2024 r. – zachęca 
marecki ratusz.

Wołomin będzie się cieszył północną obwodnicą już za kilka lat. Kierowcy  
i mieszkańcy będą mogli odetchnąć z ulgą, kiedy część pojazdów przeniesie 
się na drogę wojewódzką nr 635.

Nowy odcinek DW 635 będzie miał długość ok 22 km i pobie-
gnie od ronda w Czarnej w gminie Wołomin do miejscowo-

ści Nowy Konik w gminie Halinów – mówi Igor Sulich, 
dyrektor Delegatury Urzędu Marszałkowskiego  

w Wołominie. – Odcinek ten zostanie zbudowany od 
podstaw. Na razie planowana jest droga jednojez-

dniowa, chyba że zostanie potwierdzona zasadność 
dwóch jezdni. W tej chwili trwa przetarg na projek-
ty inwestycji. Do 19 kwietnia Mazowiecki Zarząd 

Dróg Wojewódzkich czeka na oferty potencjal-
nych wykonawców tej koncepcji, następnie  

w ciągu 90 dni podpisze umowę ze zwycięzcą.

Rewelacyjne 
usprawnienia  
drogowe

Marki – Loteria PIT  
– wypełnij formularz i odjedź TOYOTĄ!

Niech nadchodzące 
Święta Wielkanocne 
przyniosą Państwu

same radosne i szczęśliwe dni 
oraz będą okazją

do spędzenia wspaniałych chwil 
w gronie najbliższych.

Budżet całego Miasta Marki w tym roku to ponad 319 mi-
lionów złotych. – Jedną z największych pozycji w dochodach 
jest podatek PIT, który wynosi ponad 90 milionów złotych. 

Te pieniądze pochodzą od mieszkańców, którzy w 
zeznaniu rocznym wskazują miasto Marki 

jako miejsce zamieszkania. Dziś takich 
mieszkańców jest ponad 44 tys. Bar-

dzo dziękujemy – wyjaśnia  
Jacek Orych marecki burmistrz 
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Na ostatniej sesji rady miej-
skiej okazało się, że działania 
burmistrza czasami nie tylko nie 
są transparentne dla mieszkań-
ców gminy, ale także dla radnych.  
26 lutego radna Ewa Wnuk poru-
szyła kwestię nie przekazywania 
radnym korespondencji adre-
sowanej bezpośrednio do nich. 
Chodziło o korespondencję od 
wojewody. Wojewoda mazowiecki, 
który nadzoruje uchwalane przez 
radę plany miejscowe, informował 
pisemnie radnych o wyniku kon-
troli, a oni tych dokumentów nie 
otrzymywali. Gdyby nie kontrola 
poselska posła Piotra Uścińskiego, 
radni do dnia dzisiejszego nie 
wiedzieliby o tych działaniach. Ko-
respondencję adresowaną do rady 
otrzymuje zawsze w pierwszej 
kolejności przewodniczący rady 
miejskiej, a następnie powinien 
pokazać ją wszystkim radnym. 
Korespondencja od wojewody jed-
nak nie trafiła do radnych. Została 
przekierowana do burmistrza. 
Zawierała – mówiąc w skrócie – 
informacje o błędach w studium 
kierunków zagospodarowania 
przestrzennego.

W związku z zaistniałą sytuacją 
Ewa Wnuk poprosiła przewodni-
czącą Elżbietę Darkę o wyjaśnie-
nie i podanie powodów, dlaczego 
żaden z tych dokumentów nie 
został przedstawiony radzie. Prze-
wodnicząca odpowiedziała, że 
wyjaśni to burmistrz. Burmistrz 
Krzysztof Chaciński odparł, że 
wszystkie te informacje znalazły 
się w raporcie o stanie gminy. 

Owszem, można to znaleźć w 
dokumencie podsumowującym 
cały rok – komentuje radna Ra-
dzymina, Agnieszka Krawucka. 
- To oznacza że radni otrzymywali 
informację z rocznym opóźnie-
niem. Według mnie takie działania 
niosą zagrożenie dla jawności 
funkcjonowania organów gminy. 
Wszak informacja jest zasobem, 
którego wartość jest zależna od 
tego, jak szybko jest uzyskana. 
Innymi słowy, nieuzyskanie danej 
informacji w możliwie szyb-

kim terminie, potrafi całkowicie 
wpłynąć na to, jak głosuje radny. 
Takie antyjawnościowe zagrywki 
są nie do zaakceptowania: radni 
nie mający wiedzy o błędach w 
miejscowych planach, które de 
facto opracowuje burmistrz, nie 
mieli możliwości przepracowania 
tematu na merytorycznych komi-
sjach, a tym samym pełnej wiedzy 
w kolejnych głosowaniach. 

Do wykonywania mandatu 
radnego kluczowy jest dostęp 
do informacji, a przewodniczący 
nie może ograniczać nam tego 

dostępu – dodaje radna Krawucka. 
– Co szczególnie istotne, prawo 
dostępu do informacji wynika z 
istoty wykonywania mandatu, zaś 
bez określonych informacji radny 
nie może rzetelnie wykonywać 
swoich obowiązków. W mojej 
opinii niedopuszczalne jest zmie-
nianie adresata korespondencji 
wskazanego przez wojewodę. 
Gdyby wojewoda chciał wysłać 
rozstrzygnięcia do burmistrza, 
to nie adresowałby ich do rady, 
która jest organem stanowiącym 
i kontrolnym. Bez możliwości 

zasięgania wiedzy radni nie mogą 
kontrolować działalności bur-
mistrza.

Niedawno sąd unieważnił w 
całości studium kierunków zago-
spodarowania przestrzennego dla 
Gminy Radzymin, na podstawie 
którego były uchwalane miejscowe 
plany. 

Martwi mnie to – mówi 
Agnieszka Krawucka. – Mamy w 
gminie trudną sytuację: radnym i 
mieszkańcom ogranicza się dostęp 
do informacji, nie przekazuje się 
radnym rozstrzygnięć do uchwał, 

Wojewoda mazowiecki 
informował pisemnie rad-
nych z Radzymina o wyniku 
kontroli studium kierun-
ków zagospodarowania 
przestrzennego. Zazwyczaj 
pisma dotyczyły błędów 
w studium. Radni jednak 
tych dokumentów nie otrzy-
mywali. Bez dostępu do 
tych informacji nie mogli 
nic zmienić w podejmowa-
nych uchwałach. Gdyby nie 
kontrola poselska posła 
Piotra Uścińskiego, radni 
do dnia dzisiejszego nie 
wiedzieliby o tej sprawie.

Mieszkańcy Gminy Radzymin są zaniepokojeni, że działania władzy nie 
są przejrzyste, a o niektórych przedsięwzięciach się ich nie informuje.  
W ostatnich miesiącach głównymi powodami do niepokoju stały się dla nich 
miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego, które dopuszczają 
możliwości lokalizowania inwestycji związanej z przetwarzaniem odpadów. 

Korespondencja  
do radnych  
w Radzyminie   
cenzurowana?

które podejmują. Nie publikuje 
się treści decyzji uchylającej do 
wydanej wcześniej decyzji o śro-
dowiskowych uwarunkowaniach 
dla budowy kompostowni, nie 
prowadzi się rzetelnych konsulta-
cji społecznych z mieszkańcami. 
Jako radni nie możemy uchwalić 
nowych miejscowych planów za-
gospodarowania, które ostatecznie 
wykluczą możliwość lokalizowania 
tego typu przedsięwzięć związa-
nych z przetwarzaniem odpadów, 
dopóki nie uchwalimy nowego 
studium.  

Przypomnijmy: studium kie-
runków zagospodarowania prze-
strzennego zostało unieważnione 
przez wojewodę, a następnie przez 

sąd, ponieważ nie spełniało zale-
ceń prawnych bardzo precyzyjnie 
określających, ile na terenach 
gmin powinno znajdować się bu-
downictwa mieszkaniowego, tere-
nów zielonych i obszarów przemy-
słowych. Obecnie trwa praca nad 
uchwaleniem nowego studium. 
Zajmie to sporo czasu z powodu 
konsultacji społecznych i rozma-
itych procedur administracyjnych. 
W międzyczasie, kiedy studium 
nie jest ostatecznie przyjęte, nie 
można uchwalać miejscowych 
planów zagospodarowania. Miesz-
kańców niepokoi najbardziej, że z 
tego powodu nie da się zablokować 
budowy kompostowni. 

Barbara Wiśniowska
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– Muszę przyznać, że z cieka-
wością obserwuję Pańskie dzia-
łania od kilku lat. Interesujące 
są zarówno tematy, które jako 
współautor kanału internetowe-
go „Właściwi Ludzie” porusza 
Pan ze współprowadzącymi – 
Dominikiem Kozaczką i Piotrem 
Szczerbiakiem, jak również 
pomysły na Wołomin i sam start 
na funkcję Burmistrza Wołomina. 
Pana program Wołomin Reakty-
wacja to całkiem nowatorska 
wizja na przyszłość Wołomina. 
Skąd takie pomysły?
– Bo znam i lubię Wołomin, widzę 
i czuję jego potrzeby i możliwo-
ści. Wiem, że najwyższa pora, 
aby zmienił się kierunek rozwoju 
miasta i gminy i dużo osób myśli 
tak samo. Odbyłem wiele godzin 
rozmów i spotkań o Wołominie z 
różnymi osobami. Stworzyliśmy 
wspólnie bezpartyjny Komitet Sa-
morządowy, w którym znalazły się 
osoby w różnym wieku, z różnym 
doświadczeniem i różnymi kom-
petencjami, które mają podobne 
przeświadczenie, że bez zmiany 
kierunku rozwoju, bez zmiany po-
mysłu – strategii, Wołomin będzie 
z każdym dniem odstawał bardziej 
od sąsiadów.   
– To jaki jest ten Wasz – Pana, 
pomysł na Wołomin?
– Tu, jeśli Pan pozwoli, że opowiem 
o moim programie w  formie opo-
wieści o tym, jak Wołomin będzie 
się zmieniał w czasie nadchodzącej 
kadencji. 
1. Już w pierwszym roku na drogi 
gruntowe wyruszy gminna równiar-
ka i każdego dnia, droga po drodze 
będzie utrzymywać właściwy stan 
nieutwardzonych dróg na terenie 
Gminy i Miasta Wołomin.
2. Drogi asfaltowe będą sukce-
sywnie i na bieżąco, naprawiane  
i łatane przez naszą gminną spółkę, 
nie będziemy czekać do momentu 
aż się rozpadną.
2. Równolegle przygotujemy har-
monogram utwardzenia wszystkich 
gruntowych dróg w mieście. Tym 

zajmie się jedna z gminnych spół-
ek, która dzięki oszczędnościom 
podatkowym (grupa VAT) zrobi 
porządek na naszych drogach szyb-
ciej i taniej.
3. W tym czasie we współpracy 
z Kobyłką, Zielonką i Ząbkami 

przystąpimy do przygotowania 
projektu ścieżki rowerowej wzdłuż 
torów. Jeśli nie będziesz miał 
roweru, wypożyczysz sobie jeden 
z wypożyczalni, tuż obok stacji, 
a zwrócisz go przy Dworcu 
Wileńskim.
4. Jednak zanim jeszcze będziesz 
mógł dojeżdżać do pracy ścieżką 
rowerową zobaczysz, że na ulicy 
Warszawskiej i w okolicach dawnej 
ulicy 6 września zaczynają się prace 
budowlane. To Urząd przystąpi do 
uzupełniania zabudowy wewnątrz 
ścisłego centrum Wołomina. 
Około 20% kwoty 

niezbędnej do zbudowania nowych 
budynków będzie pochodziło ze 
sprzedaży tych, na których remont 
Wołomina nie było stać przez 
dziesięciolecia, zaś pozostałe 80% 
z BGK (które na taki cel udziela 
bezzwrotnych dotacji).

5. Rok, dwa, no może trzy lata od 
wyborów, dowiesz się z wpisu w 
internecie, że dzięki współpracy 
gmin leżących dookoła Warszawy, 
doprowadzono do zaprzestania 
wycinki drzew w lasach okalających 
Stolicę. Chcemy doprowadzić 

do tego, aby lasy pełniły funkcję 
rekreacyjną i ochronną, a leśnicy 
mogli zająć się utrzymaniem lasów 
w dobrym stanie, a nie produkcją 
drewna.
6. Dwa lata po wyborach, dziwiąc 
się sam sobie, czemu dopiero 
pierwszy raz to robisz, skorzystasz 
z Karty Wołominiaka. Karty, na 
której będą nabite punkty. To nimi 
zapłacisz za warsztaty z malarstwa 
dla swojego dziecka, w lokalnym 
stowarzyszeniu czy za inne zajęcia 
będące w kręgu jego  zaintereso-
wań. Punkty trafiają na karty, z kart 

na indywidualne konta organizacji 
pozarządowych, fitness klubów  
itp. Te pieniądze do tej pory były 
dzielone ręką burmistrza, tak aby 
każdy widział, kto je daje i komu 
daje.  Chcemy, żeby było inaczej. 
To Ty, swoją kartą Wołominiaka, 

zdecydujesz o tym, gdzie te pie-
niądze pójdą.
– Przyznam, że program robi 
wrażenie. Pokazuje też znajo-
mość miasta i wydaje mi się, 
że przygotowanie go wymagało 
sporo czasu. Pojawiły się w nim 
całkiem nowe wątki i rozwiąza-
nia problemów. Skąd czerpał 
Pan inspirację?
– Znam Wołomin, znam jego 
potrzeby, a rozwiązania, o których 
mówię są albo sprawdzone w mie-
ście, w którym obecnie pracuję  
i powstały przy moim współudziale 

np. program przebudowy centrum 
Wołomina, a część jest wynikiem 
rozmów, które odbyłem w ramach 
między innymi organizowanych 
przeze mnie  paneli na temat 
potrzeb czy to energetycznych czy 
ekonomicznych lub rozwojowych 
z mieszkańcami Wołomina. Takim 
pomysłem jest na przykład jasny 
dla wszystkich punkt programu 
mówiący o tym, że równanie ulic 
nie powinno przebiegać na prośbę 
mieszkańców, tylko powinno się 
odbywać dzień po dniu do momen-
tu utwardzenia tych dróg. Czyli 
albo rozwiązania sprawdziłem 
już w „boju” albo wynikają one z 
rozsądku. O właśnie. Wiesz jaki 
jest przepis na wrzucenie kilku 
milionów do kosza? Zbuduj drogę, 
a potem po okresie gwarancyjnym 
pozwól jej się rozpaść, bo to już 
nie będzie w twojej kadencji. 
Dlatego gmina musi mieć własną 
specjalistyczną ekipę, która będzie 
w stanie „łatać” te drogi na bieżąco  
i przedłużać ich trwałość – rozsą-
dek ponad efekciarstwem.  
P.S. Jeśli podoba Ci się moja wizja 
Wołomina i poprzesz moją kan-
dydaturę na Burmistrza to proszę 
również o poparcie kandydatów 
na radnych z list KWW Komitet 
Samorządowy. Bez nich będzie to 
trudne do realizacji bo to właśnie 
ONI – Radni, podejmują uchwały 
dające Burmistrzowi zielone świa-
tło do realizacji jego pomysłów.

O pomysłach na „opanowanie” smrodu, na który coraz głośniej narzekają mieszkańcy Wołomi-
na, możliwościach zmiany wizerunku miasta, sposobie na podniesienie atrakcyjności osiedli 
mieszkaniowych i ożywienie centrum miasta z Lechem Urbanowskim, kandydatem KWW Komi-
tet Samorządowy, na burmistrza Wołomina, rozmawia Zbigniew Grabiński, redaktor naczelny 
i wydawca Życia Powiatu na Mazowszu.

Rozsądek – to przyszłość 
mieszkańców  Wołomina

 Przewodnicząca Rady Burmistrz Miasta i Gminy Jadów

 /-/ Regina Sadlik /-/ Dariusz Kokoszka

Z okazji świąt Wielkanocnych 

życzymy Państwu 

wszystkiego co najlepsze, 

wiosennych nastrojów, 

ciepłej, radosnej atmosfery, 

miłych spotkań z najbliższymi 

oraz smacznego jajka 

i mokrego Lanego Poniedziałku.

– (...) znam i lubię Wołomin, widzę i czuję jego potrzeby i możliwości. 
Wiem, że najwyższa pora, aby zmienił się kierunek rozwoju miasta 
i gminy i dużo osób myśli tak samo. Odbyłem wiele godzin rozmów 
i spotkań o Wołominie z różnymi osobami. Stworzyliśmy wspólnie 

bezpartyjny Komitet Samorządowy, w którym znalazły się osoby 
w różnym wieku, z różnym doświadczeniem i różnymi kompeten-
cjami, które mają podobne przeświadczenie, że bez zmiany kie-
runku rozwoju, bez zmiany pomysłu – strategii, Wołomin będzie 

z każdym dniem odstawał bardziej od sąsiadów - uważa  
Lech Urbanowski, bezpartyjny kandydat na Burmistrza  

Wołomina z listy KWW Komitet Samorządowy.   
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Szanowni Państwo! 
Drodzy Mieszkańcy!

W zbliżających się wyborach będę 
zabiegała o Państwa poparcie, kan-
dydując na stanowisko burmistrza 
Ząbek. Moje miasto to mój dom, tu 
każdego dnia rodzi się przyszłość 
naszych dzieci i wnuków.

Startuję z własnego, bezpartyjnego 
komitetu, bo samorząd gminny 
to praca na rzecz lokalnej, ząb-
kowskiej społeczności, dla dobra 
Wszystkich Mieszkańców i ciągłego 
rozwoju Miasta. Ząbki w tej kaden-
cji ogromnie się rozwinęły i wiele 
udało się już wybudować dla popra-
wy naszego życia i bezpieczeństwa. 
Wśród zrealizowanych inwestycji 
znalazło się chociażby:

Burmistrz Ząbek,  
Małgorzata Zyśk, napisała 
list do mieszkańców.  
Jak podsumowuje  
mijającą kadencję?

- W swoich działaniach jestem wiarygodna, konsekwentna i skutecz-
na. Szanuję ludzi i jestem otwarta na Państwa potrzeby – pisze w li-
ście do mieszkańców Małgorzata Zyśk. W jego treści wymienione są 
osiągnięcia mijającej kadencji, a także pomysły na dalsze działania, 
poprawiające jakość życia w Ząbkach.

Dr Masoud Chikha w Polsce 
mieszka od ponad 25 lat. W Pol-
sce ukończył studia na Uniwer-
sytecie Medycznym im. Karola 
Marcinkowskiego w Poznaniu. 
Poznański Wydział Lekarski to 
ponad 100-letnia historia na-
uczania studentów na kierunku 
lekarskim. Co roku, Wydział 
kończy ok. 300 studentów, a 
od 1919 roku, czyli momentu 
powstania wydziału kierunek 
ten ukończyło ponad 19 000 
absolwentów.

Dr Masoud Chikha pracuje 
w POZ w Kobyłce, wcześniej 
przez wiele lat w POZ przy ul. 
Wileńskiej w Wołominie oraz w 
Zagościńcu przy ul. Kolejowej.

Od kilku lat jest mieszkań-
cem Leśniakowizny, jednego z 
sołectw w Gminie Wołomin. Z 
Wołominem związany od 2015 
roku. A od 2014 roku działa w 
PO. 

W tym roku jest kandydatem 
do Rady Miejskiej w Wołominie 
ubiegając się o mandat właśnie 
z listy Koalicji Obywatelskiej. 

- Kandyduję do Rady Miej-
skiej w Wołominie ponieważ 
uważam, że mieszkańcy 
Wołomina a w szcze-
gólności okolicznych 
sołectw zasługują na 
reprezentanta służby 
zdrowia, który będzie w 
Radzie Miejskiej mery-
torycznie reprezento-
wał potrzeby zdrowotne 

mieszkańców w zakresie POZ i 
programów profilaktycznych, na 
które gmina może pozyskiwać 
dodatkowe środki zewnętrzne 
– deklaruje w swoim programie 
wyborczym.

Chciałby, aby na terenie Le-
śniakowizny powstał POZ, który 
byłby blisko mieszkańców tamte-
go terenu, który byłby blisko nie 
tylko Leśniakowizny ale również 
dla Majdanu, Mostówki, Cięciwy i 

Ossowa. - Mieszkańcy zasługują 
na to, aby w sąsiedz-

twie powstały instytucje użytecz-
ności publicznej – jest piękna 
szkoła, ale dostęp do służby 
zdrowia jest ograniczony, szcze-
gólnie dla osób schorowanych, 
samotnych, niepełnosprawnych, 
dzieci, jednym słowem dla całej 
społeczności - opowiada.

W zakres zainteresowań Ma-
souda Chikha wchodzi nie tyl-
ko pomoc doraźna ale przede 
wszystkim szeroko rozumiana 
profilaktyka, szczepienia, polity-
ka senioralna, choroby zakaźne, 

cywilizacyjne (cukrzyca, depresja, 
choroby układu krążenia, otyłość, 
choroby metaboliczne). - To dziś 
obszary wymagające szczególnej 
uwagi ze strony organów samo-
rządowych - uważa.

- Ważnym tematem jest dla 
mnie również czystość środowi-
ska, w którym żyjemy, a niestety, 
zważywszy na nasze bliskie są-
siedztwo ze składowiskiem odpa-
dów, narażone jest na uciążliwości 
wynikające z bliskości składowi-
ska odpadów” - podkreśla.

Masoud angażuje się również 
w działania społeczne. Stale 
współpracuje z Klubem

Środowiskowym SZANSA, z 
Klubami Seniora na Słonecznej 
z Dziennym Domem Seniorów 
na Legionów.

- W środowisku wiejskim, 
w którym mieszkam, panuje 
przekonanie, że jest to teren „za-
pomniany” przez wołomiński ma-
gistrat. Nic się u nas nie inwestuje 
w poprawę życia mieszkańców. 
Jesteśmy daleko od wszystkiego, 
nawet do sklepów. Daleko jest 
do służby zdrowia ale również do 
wydarzeń kulturalnych. Szczegól-
nie trudną sytuację mają osoby 
starsze – przekonuje i dodaje. 
- Dla mnie nie jest zrozumiałe, 
że władze miasta nie zagospoda-
rowały przez tyle lat miejsca po 
szkole w Majdanie. To doskonała 
lokalizacja na stworzenie miejsca 
integracji międzypokoleniowej, 
gdzie można zorganizować życie 
kulturalne dla kilku sąsiadujących 
sołectw - podkreśla.

To kolejna sprawa oprócz 
służby zdrowia, która bardzo 
interesuje naszego rozmówcę. - 
Tu w naszym terenie jest wiele 
osób starszych zamkniętych w 
domach, bez możliwości wyjścia 
gdzieś indziej. Znam proble-
my społeczności i chciałbym w 
imieniu mieszkańców realizować 
działania wpływające na poprawę 
warunków życia na naszym tere-
nie – zapewnia.

- Chciałbym, aby na terenie Leśniakowizny powstał POZ, który byłby blisko mieszkańców tamtego 
terenu, nie tylko Leśniakowizny ale również Majdanu, Mostówki, Cięciwy i Ossowa. Mieszkańcy 
sołectw zasługują na to, aby w sąsiedztwie powstały instytucje użyteczności publicznej – prze-
konuje dr Masoud Chikha - specjalista medycyny rodzinnej, z pochodzenia Kurd z wyboru Polak.

Zadbajmy  
o mieszkańców sołectw

- W środowisku wiejskim, w którym mieszkam, panuje przekonanie, 
że jest to teren „zapomniany” przez wołomiński magistrat. Nic się u 
nas nie inwestuje w poprawę życia mieszkańców. Jesteśmy daleko 

od wszystkiego, nawet do sklepów. Daleko jest do służby zdrowia ale 
również do wydarzeń kulturalnych. Szczególnie trudną sytuację mają 

osoby starsze – przekonuje i dodaje. - Dla mnie nie jest zrozumiałe, że 
władze miasta nie zagospodarowały przez tyle lat miejsca po szkole 

w Majdanie. To doskonała lokalizacja na stworzenie miejsca integracji 
międzypokoleniowej, gdzie można zorganizować życie kulturalne dla 
kilku sąsiadujących sołectw - – przekonuje dr Masoud Chikha - spe-

cjalista medycyny rodzinnej, z pochodzenia Kurd z wyboru Polak.

• Ponad 70 odcinków dróg.
• Kilka rond, kilkanaście wyniesionych skrzyżowań i przejść dla pieszych.
• Kilkanaście ścieżek rowerowych i chodników.
• Kilka parkingów, w tym dwa Park&Ride podziemny i naziemny.
• Odwodnienie miasta, budowa kanalizacji deszczowej z trzema wylota-

mi: za Praską Giełdą, za stacją PKP i przy ul. Radzymińskiej.
• Monitoring wizyjny z ponad 200 kamerami.
• Szkołę na 1000 uczniów i przedszkola (jedno wybudowane, drugie 

rozbudowane o nowe sale z zapleczami i trzecie w budowie).
• Trzy pełnowymiarowe hale sportowe przy SP6, SP2 i trzecia 

w budowie przy SP1.
• Dwa boiska wielofunkcyjne przy SP4 i SP5 i boisko ze 

sztuczną trawą i bieżnią przy SP6.
• Płatne strefy parkowania, całkowicie bezpłatne dla 

Mieszkańców.
• Budynek komunalny dla 20 rodzin.
• Kilkanaście placów zabaw.
• Street Workouty, Skatepark, Pumptrack, siłownie 

plenerowe i strefy relaksu.
• Dwa nowe parki, pasaż miejski Orla, dwie fontanny po-

sadzkowe, rewitalizacja parku Szuberta z tężnią w parku.
• Nasadzenia drzew i zieleni miejskiej, nowe skwery i parki 

kieszonkowe.
• Wszystkie szkoły zostały doposażone w 

sprzęt komputerowy, multimedialny i po-
moce dydaktyczne. Powstały nowoczesne 
pracownie przedmiotowe i językowe.

• Budowa SUW Południe przez PWIK 
Ząbki z pozyskanym przez Miasto do-
finansowaniem.

• Ochotnicza Straż Pożarna, Straż Miej-
ska i Policja w Ząbkach zostały dopo-
sażone w nowe wozy i sprzęt.

• Uruchomiliśmy dwie linie Z2M i 
Z4M do metra Trocka oraz zwięk-
szyliśmy częstotliwość kursowania 
komunikacji ZTM.

Nadal jest ogrom rzeczy do 
zrobienia. Razem możemy zrobić 
wszystko, co jest dla Nas ważne i 
przyczyni się do komfortu życia w 
naszym mieście.

Jeśli obdarzą mnie Państwo za-
ufaniem nie zawiodę i będę zabiegać 

o kolejne dotacje dla Ząbek. W 
swoich działaniach jestem 

wiarygodna, konse-
kwentna i skutecz-
na. Szanuję ludzi i 
jestem otwarta na 
Państwa potrzeby. 
Rzetelność, uczci-
wość i pracowitość 
to cechy, które ce-
nię. Będę nadal 
rozważnie i sku-
tecznie realizować 

wytyczone cele, 
kontynuować 

rozpoczęte i planowane inwestycje 
oraz skutecznie zabiegać o dotacje. 
Przed nami ambitne plany budo-
wy obiektu Kulturoteki a w nim 
Miejskiego Ośrodka Kultury z salą 
widowiskową, Biblioteką Miejską i 
licznymi salami dedykowanymi dla 
kultury, sportu i rekreacji.

Ząbki pozyskały w obecnej ka-
dencji rekordową kwotę ponad 137 
mln złotych ze środków unijnych i 
krajowych. W bieżącym roku i ko-
lejnych latach z uzyskanych dotacji 
(ponad 50 mln złotych) będziemy 
budowali kolejne drogi, przedszkole, 
żłobek samorządowy oraz infrastruk-
turę sportową i rekreacyjną (boiska i 
tereny rekreacji).

Kolejna perspektywa unijna to 
możliwość pozyskania środków na 
budowę centrum miasta (parking 
podziemny Park&Ride z placem 
miejskim i usługami, liczną zielenią 
i fontannami), kolejnych ścieżek 
rowerowych m.in. wzdłuż torów 
kolejowych i w ul. Radzymińskiej, 
fotowoltaiki na wszystkich obiek-
tach użyteczności publicznej, którą 
obecnie projektujemy. Będę zabie-
gała o środki unijne na pozyskanie 
do zasobów miasta gruntu przy 
ul. Herberta i realizację inwestycji 
rekreacyjnej, miejsca na rodzinne 
spacery i odpoczynek w otoczeniu 
zieleni ze sztucznym zbiornikiem 
wodnym. Uczynimy miasto bar-
dziej przyjaznym mieszkańcom 

poprzez ciągłe inwestowanie w 
strefy relaksu, zieleni miejskiej 
i utrzymania czystości.

Wybudujemy razem z Wo-
jewództwem Mazowieckim 
wiadukt nad ul. Żołnierską 
DW631 przy ul. Powstańców 
oraz wiadukt nad torami kole-

jowymi w ul. Łodygowej DW 634 
we współpracy z Województwem 

Mazowieckim, Miastem Stołecznym 
Warszawa i PKP PLK. Miasto Ząbki 
zobowiązało się do zaprojektowania 
wiaduktów i uzyskania wszystkich 
decyzji na realizację inwestycji.

- Ząbki pozyskały w tej kadencji 
rekordową kwotę ponad 137 mln 
złotych ze środków unijnych i krajo-
wych. W bieżącym roku i kolejnych 
latach z uzyskanych dotacji (ponad 50 
mln złotych) będziemy budowali kolejne 
drogi, przedszkole, żłobek samorządo-
wy, infrastrukturę sportową i rekreacyjną 
(boiska i tereny rekreacji). (...) Uczynimy mia-
sto bardziej przyjaznym mieszkańcom poprzez 
ciągłe inwestowanie w strefy relaksu,  
zieleni miejskiej i utrzymania czystośc  
- mówi Małgorzata Zyśk, Burmistrz Ząbek 
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Aniela Dobosiewicz • miejsce nr 2
59 lat, nauczycielka, absolwentka Wydziału Filologii Polskiej Uniwersytetu Warszawskiego, Studiów Podyplomowych Zarządzania Oświatą  i Zarządzania Zasobami 
Ludzkimi. Od 2003 roku pracuję na stanowisku dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Urlach. Jestem pozytywną i energiczną kobietą zaangażowaną  
w pracę zawodową i życie społeczne. Zwolenniczką wspólnego podejmowania i wprowadzania trudnych, ale wyważonych rozwiązań oraz realizacji wyzwań. Swoje 
umiejętności i doświadczenie w edukacji przekuwam w pracę dla dobra innych. Zależy mi na tworzeniu dobrych relacji i rozwiązywaniu problemów, z którymi 
borykają się mieszkańcy całego powiatu wołomińskiego. 

Magdalena Suchenek • miejsce nr 1
Od ponad 9 lat reprezentuję Państwa w Radzie Powiatu Wołomińskiego i wiele osób miało możliwość przekonania się, że podejmuję wyzwania i doprowadzam 
sprawy do końca. Z wykształcenia jestem magistrem pedagogiki. W 2002 roku ukończyłam studia podyplomowe w Instytut Nauk Prawnych Polskiej Akademii 
Nauk w zakresie prawa unijnego oraz w 2015 roku prawo i administrację na Uniwersytecie Warszawskim. Od stycznia 2021 roku pracuję w Urzędzie Miejskim 
w Tłuszczu i obecnie prowadzę Punkt Informacyjno – Konsultacyjny Czyste Powietrze. 
Jako Radna Powiatowa reprezentuję nie tylko mieszkańców gmin: JST tj. J jak Jadów, S jak Strachówka i T jak Tłuszcz ale i pozostałych 9 gmin. Oceniana jestem 
jako radna zawsze obecna i przygotowana merytorycznie do komisji, sesji czy innego spotkania, nie obawiająca się zadawać trudnych pytań i zaangażowana 
w sprawy zwykłych ludzi.

Paweł Bednarczyk

Marcin Budek • miejsce nr 4
Mam 47 lat. Prowadzę własną działalność gospodarczą. Od 14 lat udzielam się społecznie. W 2017 r rodzice zawodników UKS Olimp Tłuszcz wybrali mnie na Prezesa 
klubu i ponownie powierzyli mi tę funkcję w 2020 r. Od 2018 roku jestem Prezesem Ochotniczej Straży Pożarnej w Chrzęsnem. Łącznie nasza jednostka OSP Chrzęsne 
pozyskała prawie 2, 7 mln złotych.  Chciałbym swoją skuteczność w pozyskiwaniu funduszy zdobytą jako Prezes UKS Olimp Tłuszcz oraz Prezes OSP w Chrzęsnem 
wykorzystać, jako Radny Powiatu Wołomińskiego. Zamierzam szczególnie zwrócić uwagę na sprawy: edukacji, bezpieczeństwa – medycznego, drogowego, straży  
i policji, pomocy społecznej i wspierania osób niepełnosprawnych, w tym pomocy w integracji ze środowiskiem osób mających trudności z przystosowaniem się do życia, 
kultury, kultury fizycznej i turystyki

Sławomir Klocek • miejsce nr 6
Od 2018 roku reprezentuję Państwa w Radzie Powiatu Wołomińskiego. W ciągu tych lat spotykaliśmy się wielokrotnie. Byłem obecny na zebraniach sołeckich, osiedlowych 
i innych, licznych wydarzeniach lokalnych. Zawsze z uwagą przyjmowałem Państwa wnioski dotyczące inwestycji powiatowych. Zawsze też interweniowałem szybko  
u władz i pracowników starostwa w sprawach ważnych dla mieszkańców naszych gmin. 
Jestem samorządowcem z długim stażem. W latach 1998-2002 pełniłem funkcję Burmistrza Tłuszcza. Zawsze stawiałem na rozwój infrastruktury drogowej. Tylko  
w ostatnich latach powiat wykonał na naszym terenie kilkadziesiąt kilometrów nakładek asfaltowych, wybudowano dwa mosty na rzece Cienkiej i szereg innych inwestycji. 
Trzeba to kontynuować i dopilnować kolejnych działań. 

Marcin Ołdak • miejsce nr 3
Nauczyciel i wychowawca, asystent społeczny poseł Bożeny Żelazowskiej, wydawca lokalnej prasy, twórca videobloga i strony Historyczny Tłuszcz. Kandydat do Rady 
Powiatu Wołomińskiego. Kandyduję dlatego, że chcę działać w Państwa imieniu. W samorządzie wciąż niewiele jest osób z pokolenia trzydziestolatków. Czas to zmienić. 
W wyborach do Rady Powiatu powinno głosować się na ludzi, nie na partie. Działam lokalnie od kilkunastu lat, dlatego proszę o wsparcie mojej kandydatury.
Przez ostatnie lata udowodniłem swoje przygotowanie merytoryczne do działań na rzecz dobra wspólnego. Jako prezes jednej z organizacji pozarządowych pozyskałem 
ponad 100 000,00 zł z Unii Europejskiej. 

99% najbardziej kosztownych inwestycji w Gminie Tłuszcz przez 13 lat zrealizowano przy 
udziale środków zewnętrznych. Programy regionalne, rządowe, unijne, nabory prowadzo-
ne przez LGD RW czy Samorząd Województwa Mazowieckiego- jesteśmy ich beneficjentem  
i dzięki nim zmieniamy gminę. To ważne również z ekonomicznego punktu widzenia- 
możemy zrobić więcej przy mniejszym udziale środków gminnych. Te przeznaczamy 
głównie na mniejsze inwestycje, oświatę, bowiem przekazana z budżetu państwa subwencja 
jest niedoszacowana o ok. 20 mln zł, wydatki bieżące i wkłady własne do inwestycji. 
Przez 13 lat najwięcej środków pozyskaliśmy na zadania wodno- kanalizacje (projekty, 
budowę Stacji Uzdatniania Wody oraz budowę sieci), ale nie tylko. Oto wybrane inwestycje, 
które również zrealizowaliśmy przy udziela środków zewnętrznych i które każdego dnia 
służą Wam- mieszkańcom gminy:
- Budowa parkingu Parkuj i Jedź w Tłuszczu
- Rozbudowa Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji w Tłuszczu
- Budowa targowiska miejskiego 
- Termomodernizacja OSP Tłuszcz
- Zakup samochodu ratowniczo- gaśniczego dla OSP Jasienica
- Zakup samochodu ratowniczo- gaśniczego dla OSP Chrzęsne
- Rewitalizacja budynku kolejowego w Jarzębiej Łące  

i utworzenie w nim filii Biblioteki Publicznej 
- Budowa hali sportowej przy Szkole Podstawowej im. Jana Pawła II w Tłuszczu
- Modernizacja kompleksu sportowego „Moje boisko Orlik 2012” w Tłuszczu 
- Modernizacja stadionu miejskiego
- Budowa Centrum Opiekuńczo- Mieszkalnego w tłuszczu 
- Budowa budynku komunalnego 
- Termomodernizacja budynków komunalnych 
- Przebudowa ul. Słonecznej i Łąkowej w Tłuszczu
- Przebudowa ul. W. W. Odrowąża w Tłuszczu
- Budowa i wyposażenie Parku Długa 
- Modernizacja terenu rekreacyjnego przy ul. Przyzakładowej w Tłuszczu 
- Budowa i doposażenie placów zabaw
- Termomodernizacja szkoły w Jasienicy 
- Termomodernizacja szkoły w Miąsem
- Budowa wielofunkcyjnych boisk sportowych przy szkołach
- Termomodernizacja OSP Chrzęsne 
- Budowa drogi w Pawłowie
- Budowa ulicy Witosa w Postoliskach
- Modernizacja ulicy Starowiejskiej w Postoliskach
- Przebudowa ulicy Piekarskiej w Tłuszczu
- Rozbudowa drogi gminnej Tłuszcz-Krusze (ul. Mazowiecka) w Tłuszczu
- Modernizacja ulicy Kraszewskiego w Tłuszczu
- Przebudowa skrzyżowania na os. Długa
- Modernizacja ulicy Kasprowicza w Tłuszczu
- Przebudowa ul. Kościelnej, Przelotowej i Łącznej w Tłuszczu
- Budowa ul. Kościelnej w Jasienicy
- Przebudowa ul. Nowej w Tłuszczu
- Modernizacja ulicy Długiej w miejscowości Jarzębia Łąka- etap I
- Budowa drogi w Stasinowie
- Modernizacja drogi w Wólce Kozłowskiej
- Przebudowa drogi gminnej Wagan – Lipiny

Magdalena Białek  • miejsce nr 5
Posiadam wykształcenie wyższe ekonomiczne, specjalizacja - ekonomika pracy i zarządzanie kadrami.  Założyłam nieformalną grupę "Razem dla Jasienicy ", dla której 
w której w latach 2016-2018 pozyskałam dofinansowanie - mini granty na organizację wydarzeń lokalnych. Od 2017 roku występuję w zespole "Jasieńki" oraz należę 
do KGW w Jasienicy "Jamajka". Swoje doświadczenie zdobyte na wielu płaszczyznach pragnę wykorzystać dla poprawy życia mieszkańców Jasienicy, Gminy Tłuszcz, 
Gminy Jadów, Gminy Strachówka oraz Powiatu Wołomińskiego. Jako Radna Powiatu Wołomińskiego pragnę: dbać o poprawę zdrowia i bezpieczeństwa mieszkańców, 
mieć wpływ na rozwój szkolnictwa oraz kultury, czuwać nad jakością dróg powiatowych oraz przestrzeni publicznej, poprawić komunikację w powiecie wołomińskim

KANDYDACI DO RADY POWIATU WOłOMIńSKIeGO

- W samorządzie gminnym działa 
Pan od ponad pięciu lat... To był 
dobry czas?
- Zdecydowanie tak. Jestem Radnym 
Gminnym od 2018 roku i od samego 
początku działam na rzecz zrówno-
ważonego rozwoju całej gminy, tak 
samo chciałbym działać w Radzie 
Powiatu, wykorzystując szanse, które 
aktualnie będą możliwe do zrealizo-
wania. Lubię budować wzajemne 
relacje, a zadania realizować „ponad 
podziałami”. Wierzę, że tylko takie 
przynoszą pozytywne skutki, dlatego 
chętnie współpracuję ze Starostą 
i Zarządem Powiatu, Wójtem czy 
pozostałymi Radnymi. 
- Wspomina Pan o Wójcie Klembo-
wa, z którym rywalizowaliście w 
poprzednich wyborach i jesteście 
z różnych opcji. Byliście w stanie 
się porozumieć?
- Zdarzało się, że mieliśmy różne 
zdanie w niektórych kwestiach i 
rzeczywiście wywodzimy się z róż-
nych środowisk samorządowych. 
Ostatecznie jednak obu zależy nam 
na tym, by w gminie działo się jak 
najlepiej i wielokrotnie współpraco-
waliśmy, pomimo różnic, dla dobra 
sprawy, na rzecz mieszkańców. Taka 
współpraca pozwala zdobyć dobrą 
perspektywę, otwierać się na ludzi i 
znajdować to, co nas łączy, a nie dzieli. 
Nie będzie dobrym samorządowcem 
ten, kto nie rozumie, kiedy można 
się różnić, a kiedy trzeba łączyć siły, 
bo nadrzędnym celem realizacja 
potrzeb, które zgłaszają mieszkańcy.
- Ostatnio głośno było w oko-
licznych gminach o planach 
budowy zakładów przetwarzania 
odpadów oraz wycince lasów, 
jak się Pan do tego odniesie? 
Jako samorządowcy mamy obo-
wiązek bezwzględnie przeciw-
stawiać się wszelkim próbom 
niszczenia środowiska, w 
którym żyjemy!
- Jestem przeciwny 
działaniom, w szcze-
gólności nielegal-
nym, które powo-
dują zubożenie 
środowiska przez 
wyrzucanie szko-
dliwych odpa-
dów czy nisz-
czenie leśnych 
terenów dla 

chęci zysku. Jednym z moich prio-
rytetów jest podjęcie działań, które 
ukrócą ten proceder. 
- Jednak bez nowych podmiotów 
gospodarczych nie będziemy się 
rozwijali...
- Oczywiście, tak, ale to się ze sobą 
nie kłóci. Jestem za rozwojem go-
spodarczym, za powstawaniem 
nowych firm, które dają miejsca pracy 

i zwiększają dochody gmin z podat-
ków. Ale rozwój gospodarczy musi 
być konsultowany z mieszkańcami i 
nie może odbywać się wbrew ich woli, 
ani bez poszanowania środowiska 
naturalnego.

- Kandyduje Pan do Rady Powiatu. 
Dlaczego?
- Mam wykształcenie prawnicze, a 
moja praca zawodowa pozwala mi 
doskonalić umiejętności z zakresu 
zarządzania i rozwiązywania tzw. 
trudnych przypadków. Wiem, że w 
powiecie mogę dla naszych gmin 
zrobić więcej. W trakcie mijającej 
kadencji udało mi się nawiązać cie-

kawe relacje z ludźmi i organizacjami 
z sąsiednich gmin. Mam coraz więcej 
znajomych i przyjaciół także w gm. 
Dąbrówka i Poświętne. Zdarzało 
mi się angażować w pomoc OSP 
czy KGW także z tamtych terenów. 
Chcę działać na większą skalę. Wiem, 
że mam do tego predyspozycje a 
podejmowane działania przynoszą 
mi ogromną satysfakcję. 
- Które tematy w radzie powiatu 
są według Pana najważniejsze? 
Co tam można dobrego zrobić?
- Na pewno warto zacieśniać współ-
pracę między gminą a powiatem. To 
raz uda się lepiej, a raz gorzej i taka 
jest rola radnych powiatu. Na pewno 
nie ułatwiają takiego zbliżenia te oso-
by, które co wybory zmieniają barwy 
polityczne, czy w trakcie kadencji 

zmieniają przynależność klubową. 
To powoduje konflikty w radzie 
powiatu i nieraz kompletnie blokuje 
współpracę. Ci mieszkańcy, którzy 
interesują się samorządem, wiedzą 
co mam na myśli. 
- Co jeszcze można realizować 
wspólnie z sąsiadami, z powia-
tem...?
- Przede wszystkim inwestycje drogo-

we, ale także rozwijanie komunikacji 
autobusowej, którą prowadzi powiat, 
pilotowanie inwestycji kolejowych 
i planowanej modernizacji linii czy 
działania na rzecz wspólnego biletu 
PKP oraz współpraca z przedsiębior-
cami. Mogę tak wymieniać długo: 
promowanie walorów turystycznych, 
krajobrazowych i kulturowych gmin 
wiejskich...
- A ekologia?
- To też ogromne pole do współpra-
cy między powiatem, a gminami, 
zwłaszcza sąsiadującymi ze sobą. 
Trapią nas te same problemy: pod-
topienia, "podrzucanie" nielegalnych 
odpadów. Najbardziej boli mnie 
kwestia tych śmieci. Musimy wydać 
im bezwzględną walkę - instalować 
monitoring, fotopułapki, koordyno-

wać działanie służb i wygrać tę walkę! 
To jest mój cel.
- Wspominał Pan o współpracy z 
kołami gospodyń wiejskich. To też 
Pana interesuje?
- Współtworzyłem KGW w Ostrów-
ku, bo widzę ogromny potencjał 
społeczny takich stowarzyszeń. Od-
budujmy relacje sąsiedzkie, relacje 
w miejscowościach, które często 

są już tylko sypialniami nas, którzy 
pracujemy w Warszawie czy podwar-
szawskich miasteczkach. Wyjdźmy z 
domów, wyłączmy telewizory i kom-
putery, bądźmy razem. Ktokolwiek 
spróbował takiej integracji, już nie 
przestanie. Cieszę się także z tego, że 
obficie odradzające się koła gospodyń 
wiejskich są miejscem spotkań i wy-
miany pokoleniowych doświadczeń. 
To jest dobre i piękne.
- W jaki sposób chciałby Pan 
wspierać jednostki OSP czy or-
ganizacje pozarządowe w swoim 
okręgu wyborczym?
- Strażacy Ochotnicy poświęcają swój 
prywatny czas na to by nieustannie 
podnosić swoje kwalifikacje, często 
są pierwsi na miejscach zdarzeń. 
Wiem, że potrzebują często wsparcia 
w ubieganiu się o dotacje. Nieraz 
pomagałem w wyszukiwaniu progra-
mów grantowych i pisaniu wniosków 
o dofinansowanie. Jeśli się chce, 
można wiele osiągnąć. Chcę dalej 
wspierać OSP, to dzięki ich działalno-
ści wszyscy czujemy się bezpieczniej, 
nie wyobrażam sobie, że mogliby nie 
funkcjonować… 
- W czym Pan jest lepszy od innych 
kandydatów?
- Nie uważam się za kogoś lepszego. 
Mam ogromną energię do działania i 
entuzjazm, którym zarażam innych. 
Nikomu nic nie ujmując należy jed-

nak zauważyć, że z naszego okręgu 
mamy radnych powiatowych w wieku 
około 70 lat i chyba czas na miejsce 
w tym gronie dla kogoś młodszego. 
Mam 35 lat i uważam, że to najlepszy 
moment by wprowadzić  świeże 
spojrzenie reprezentanta pokolenia, 
przed którym jest przyszłość. Chcę 
reprezentować ludzi, którzy właśnie 
zakładają rodziny, którzy są w szczy-
cie aktywności zawodowej. Bardzo 
szanuję osoby starsze, wiem, że 
można się od nich wiele nauczyć. Ale 
w samorządzie potrzebujemy i tych 
starszych, i młodszych. W tym gronie 
potrzebny jest przynajmniej jeden 
młody radny. Mój okręg wyborczy 
to gminy Klembów, Dąbrówka, Po-
świętne. Chcę być reprezentantem 
„mojego” pokolenia w Radzie.
- Nie wiadomo na dziś, jaki będzie 
układ sił w powiecie po wyborach. 
Jest Pan optymistą?
- Jestem zdeterminowany, by działać 
na rzecz naszych gmin. Niezależnie 
od tego, kto będzie starostą, jaki 
będzie zarząd, chcę podejmować 
działania, których oczekują miesz-
kańcy. Radnym, którzy są od dekad w 
samorządzie, często już się nie chce. 
Są, bo są. Ja chcę działać i niezależnie 
od warunków będę współpracował 
ze wszystkimi, o ile przyniesie to 
rezultaty w postaci dobrych decyzji, 
nowych inwestycji, rozwoju naszych 
małych ojczyzn. Możliwości są 
nieograniczone! Wielu z nas ogra-
nicza tylko brak chęci do działania. 
Zmieńmy to! 
- Jak wygląda Pana kampania 
wyborcza. - Ulotki i banery, czy 
coś jeszcze?
- Materiały wyborcze to jedno, a 
prawdziwa kampania to coś innego. 
Codziennie spotykam się z miesz-
kańcami, rozmawiam, spieram 
się, dyskutuję. Staram się słuchać i 
notować, bo głos mieszkańców jest 
najważniejszy. Od nich dowiaduję 
się, czego oczekują, co ich boli, co 
trzeba załatwić na wczoraj. Działam 
od miesiąca i nie spocznę aż do ciszy 
wyborczej. Zapraszam Państwa do 
kontaktu, jestem dostępny, jestem 
otwarty i gotowy na spotkania. I 
oczywiście zachęcam wszystkich 
mieszkańców do aktywności, do 
udziału w wyborach, do poparcia 
mojej kandydatury 7 kwietnia. Ja nie 
zawiodę. 

W Powiecie musimy 
znaczyć więcej!

Adrian Mlonek chce być przedstawicielem młodego i średniego pokolenia w Radzie Powiatu Wołomińskiego. 
Mówi, że szanuje starszych radnych, ale wśród radnych seniorów potrzebni są też młodsi samorządowcy, 
którzy mają świeże spojrzenie i ogromną energię do działania.

Adrian Mlonek: energetyczny kandydat, energetyczna kampania

- Na pewno warto zacieśniać współpracę między 
gminą a powiatem. To raz uda się lepiej, a raz 

gorzej i taka jest rola radnych powiatu. 
Na pewno nie ułatwiają takiego zbliżenia 

te osoby, które co wybory zmieniają 
barwy polityczne, czy w trakcie kadencji 

zmieniają przynależność klubową. To 
powoduje konflikty w radzie powiatu  
i nieraz kompletnie blokuje współpra-

cę. - mówi Adrian Mlonek Radny   
w Gminie Klembów  i kandydat do 

Rady powiatu Wołomińskiego 
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– Patrząc na dotychczasowe 
wyniki KO w powiecie wołomiń-
skim w zestawieniu z analizą 
wyników wyborów do parlamentu 
(zamieściliśmy Pańską analizę po 
wyborach na łamach „Życia”) na 
jaki wynik w powiecie liczycie (ile 
mandatów)?
– Wybory samorządowe mają nieco 
inną specyfikę od tych parlamen-
tarnych, choć oczywiście można 
bazować na ogólnych trendach  
i sondażach. Jestem przekonany, że 
będą to dla nas bardzo dobre wybory, 
ale wskazywania liczby mandatów 
w Radzie Powiatu Wołomińskiego 
się nie podejmę. Nie chcę zapeszać. 
– Wiadomo jakie komitety wy-
stawiły swoje listy do powiatu. 
Jak oceniacie swoją zdolność 
koalicyjną, jeśli nie uzyskacie 
większości?
– Uzyskanie przez Koalicję Oby-
watelską samodzielnej większości 
w Radzie Powiatu Wołomińskiego 
będzie niebywale trudne. Nicze-
go jednak nie można wykluczyć. 
Historia zna wiele przypadków, 
gdy końcowe wyniki zaskakiwały 
najlepszych analityków. Zawsze 
staliśmy po stronie samorządów, 
dlatego dziś możemy powiedzieć, że 
mamy wielu przyjaciół w lokalnych 
ugrupowaniach. To zdecydowanie 
ułatwi budowanie przyszłych koalicji. 
– Czy widzi się Pan w przyszłej 
kadencji w roli starosty woło-
mińskiego?
– Dziś mówienie o tym, kto bę-
dzie przyszłym starostą woło-
mińskim jest zdecydowanie 
przedwczesne. W pierwszej 
kolejności trzeba zdobyć 
wymaganą większość man-
datów, dlatego w chwili 
obecnej koncentrujemy 
się na skutecznej kampanii 
wyborczej. 
– Jakie są priorytety w 
planach inwestycyj-
nych w infrastrukturę 
drogową oraz bezpie-
czeństwo na ulicach 
powiatu?
- W zakresie powiatowej infrastruk-
tury drogowej należy przeprowadzić 
rzetelną analizę potrzeb. Zrównowa-
żony rozwój powiatu wołomińskiego 
musi zakładać inwestycje drogowe 
w każdej z gmin. Dziś mamy w tym 
zakresie ogromne dysproporcje. 
Poziom bezpieczeństwa na dro-
gach powiatowych musi być stale 
podnoszony i to nie podlega żadnej 
dyskusji. Potrzebujemy wzmocnić 
sieć dróg powiatowych w miastach, 
dokąd dojeżdżają autobusy ZTM, 

by poprawić warunki transportu dla 
mieszkańców.
– Po tej kadencji mamy piękny 
szpital, ale wymaga on jesz-
cze wielu milionów inwestycji. 
Obecny starosta Adam Lubiak 
ma realne szanse znaleźć się 
w Radzie Powiatu. Czy, z uwagi 
na jego zaangażowanie w tą 
inwestycję, widzi Pan możliwość 
współpracy?

– Co do współpracy, to oczywiście 
jest ona niezbędna, bo ani zdrowie, 
ani bezpieczeństwo, ani drogi nie 
mają barw partyjnych. My, radni 
Koalicji Obywatelskiej, zawsze gło-
sowaliśmy za przyznaniem środków 
na szpital, ale także na oświatę i inne 
ważne cele. Jestem osobą, dla której 
współpraca jest czymś zupełnie 
naturalnym. Można spierać się na 
argumenty, mieć inne podejście do 
różnych spraw, ale na końcu należy 
współpracować. Ważny będzie kli-
mat w Radzie Powiatu. W kończącej 

się kadencji jako opozycja do starosty 
Adama Lubiaka wykazaliśmy się 
dużą wolą współpracy i myślę, że 
każdy obserwujący działania na 
poziomie powiatowym zgodzi się, 
że ta współpraca była na bardzo do-
brym, wysokim poziomie. Oczekuję 
zatem, że jeśli po wyborach dojdzie 
do zmian w Zarządzie Powiatu, to ta 
współpraca będzie na porównywal-
nym poziomie. 

– Tak ogromny szpital powiatowy 
i powiat z tak dużą liczbą miesz-
kańców – to wymaga dużego 
wzmocnienia kadry medycznej. 
Czy jako KO jesteście przygo-
towani do wprowadzenia zmian  
w tym zakresie?
– Podczas naszej poprzedniej roz-
mowy mówiłem, że budynek szpi-
tala nikogo nie wyleczy? To się nie 
zmienia. Potrzebny jest skuteczny 
system w służbie zdrowia, który 

pomoże dobrze działać szpitalom 
prowadzonym przez samorządy. 
Problemy kadrowe w szpitalu po-
wiatowym to temat do szerszej 
dyskusji. Z dzisiejszej perspektywy 
trudno mi szczegółowo wypowiadać 
się na ten temat. Z pozycji radnego 
powiatu wołomińskiego, który nie 
jest w posiadaniu pełnej wiedzy 
w sprawach kadrowych ciężko 
rzetelnie ocenić sytuację. Z całą 
pewnością zmiany są konieczne, 
ponieważ szpital musi działać na 
100%. Mówiąc o zmianach mam 

na myśli również te systemowe, 
które wykraczają poza powiatowy 
samorząd.
– I na koniec zapytam o to, czym 
żyje, odkąd pamiętam, część 
mieszkańców naszego powiatu: 
historia, pamięć, patriotyzm, 
miejsca pamięci. Co będzie 
kontynuowane a z czego, Pana 
zdaniem, z jakich działań, należy 
się wycofać?

– Wszystko to jest bardzo ważne. 
Należy z dużym zaangażowaniem 
dbać o miejsca pamięci, historię 
– szczególnie tę lokalną, z której 
przecież jesteśmy bardzo dumni 
(Bitwa Warszawska 1920). Należy 
doceniać i promować każdą postawę 
patriotyczną. Patriotyzm w moim 
odczuciu ma jednak szerszy wymiar, 
niż ten kreowany przez niektóre 
środowiska. Bycie patriotą to przede 
wszystkim dbanie o nasze wspólne 

dobra, angażowanie się w życie na-
szych małych ojczyzn, pomaganie  
i wspieranie osób potrzebujących, 
itd. Uważam natomiast, że musimy 
przywrócić ponadpartyjny charakter 
wszelkich wydarzeń związanych  
z obchodami świąt państwowych  
i rocznic historycznych. Współpraca 
władz centralnych i samorządów 
oraz lokalnych społeczności musi 
zastąpić dotychczasowe praktyki wy-
korzystywania ważnych, narodowych 
symboli do bieżącej działalności 
partyjnej.

O wyborach, możliwościach koalicyjnych i wyzwaniach na nową kadencję 
z Arkadiuszem Werelichem, radnym powiatowym z Marek, ubiegającym się 
o reelekcję rozmawia Zbigniew Grabiński, redaktor naczelny i wydawca 
Życia Powiatu na Mazowszu.

Niczego nie można 
wykluczyć - historia 
zna różne przypadki

– Uzyskanie przez Koalicję Obywatelską samodziel-
nej większości w Radzie Powiatu Wołomińskiego 

będzie niebywale trudne. Niczego jednak nie moż-
na wykluczyć. Historia zna wiele przypadków, gdy 
końcowe wyniki zaskakiwały najlepszych anality-
ków. Zawsze staliśmy po stronie samorządów, 

dlatego dziś możemy powiedzieć, że mamy 
wielu przyjaciół w lokalnych ugrupowaniach.  

To zdecydowanie ułatwi budowanie przyszłych – 
uważa Arkadiusz Werelich, radny powiatowy 

z Marek, ubiegajacy się o reelekcję

OGłOSZeNIA DROBNe
Budownictwo 

Usługi

• Docieplanie budynków, szybko, 
tanio, solidnie, tel. 502 053 214

Usługi - Różne

Usługi - Różne
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- Można powiedzieć, że jest Pani 
związana z PiS od zarania czyli 
jeszcze od czasów PC czyli Poro-
zumienia Centrum po dzisiejszą 
strukturę PiS – Prawo i Sprawie-
dliwość. Nie ulega Pani również 
dziś, gdy wiele osób stara się nie 
afiszować z szyldem PiS. Warto?
- Myślę, że warto dochowywać swo-
ich wartości. Od lat młodości byłam 
związana z opozycją demokratyczną, 
w trudnym czasie Stanu Wojennego 
angażowałam się w działania na 
rzecz podziemnej Solidarności. Po 
przemianach roku 1989 związałam 
się z Porozumieniem Centrum bli-
sko współpracując z  Jarosławem 
Kaczyńskim. Działałam na rzecz 
oczyszczenia życia publicznego, bez-
pieczeństwa obywateli, zwalczania 
nieuczciwej prywatyzacji i uwłasz-
czenia postkomunistycznych grup 
uprzywilejowanych. Razem z braćmi 
Kaczyńskimi byłam wśród pierwszych 
założycieli Prawa i Sprawiedliwości, od 
2001 w Naczelnej Radzie Politycznej i 
Zarządzie Głównym PiS. Od 1998 zaj-
mowałam się pracą administracyjną 
na rzecz kierownictwa PiS. Jako radna 
powiatowa nie zapominam o swojej 
Małej Ojczyźnie, czego efektem jest 
szereg inwestycji powiatowych w 
tym na terenie Kobyłki i Zielonki, w 
kończącej się kadencji samorządowej.
- Trudno nie zauważyć, że w tej 
mijającej kadencji udało się na 
terenie powiatu wołomińskiego 
zrealizować wiele inwestycji. Pro-
szę powiedzieć kilka słów o ich 
finansowaniu…
- Na początku kadencji w 2018 r. dys-
ponowaliśmy budżetem w wysokości 
220 mln zł a w 2024 r. jest to kwota 390 
mln zł a więc wzrost aż o ponad 77% .
Pozyskaliśmy dofinansowanie ze-
wnętrzne w latach 2018-2024 w 
wysokości 298 mln zł a aż 613 mln 
zł to łączna wartość inwestycji w tym 
okresie. Pozwoliło to zrealizować wiele 
potrzeb w zakresie, m.in. ochrony 
zdrowia, pomocy społecznej, infra-
struktury i poprawy bezpieczeństwa. 
Pamiętajmy, że była to bardzo trudna 
kadencja – pandemia korona wirusa, 
eskalacja wojny ukraińsko-rosyjskiej, 
która trwa już blisko 10 lat i związana 
z tym jakże niepożądana, wysoka 
inflacja.
- Mam oczywiście swoje typy, a 
Pani zdaniem dwie najważniej-

sze inwestycje, które z nich są 
najważniejsze z punktu widzenia 
ogółu mieszkańców? 
- Na pierwszym miejscu z pewnością 
trzeba wymienić rozbudowę szpitala 
w Wołominie. To ona należy do naj-
ważniejszych zadań inwestycyjnych 
realizowanych przez Powiat Woło-
miński w latach 2018-2023. W no-
wym budynku zlokalizowanych jest 
kilkanaście poradni specjalistycz-

nych m.in. ginekologiczno-położ-
nicza, neurologiczna, chirurgiczna 
dla dzieci i dorosłych, okulistyczna, 
urazowo-ortopedyczna, czy me-
dycyny pracy, w których pacjentów 
leczyło będzie blisko stu lekarzy 
specjalistów. Do nowych przestrzeni 
przeniesiony został również zakład 
rehabilitacji oraz administracja 
szpitala. W nowym budynku Szpi-
tala działalność rozpoczęła rów-
nież nowocześnie zorganizowana 
przychodnia Podstawowej Opieki 
Zdrowotnej dla dzieci i dorosłych. 
Inwestycja powstała ze środków bu-
dżetowych Powiatu Wołomińskiego 

oraz dzięki wsparciu dotacji celowej 
z budżetu państwa (37,6 mln zł) i 
Rządowego Funduszu Inwestycji 
Lokalnych (3,4 mln zł). Wartość 
wykonanych prac to blisko 70 mln 
zł. Uruchomiliśmy też w szpitalu 
Zakład Opiekuńczo-Leczniczy. W 
mijającej kadencji zainwestowaliśmy 
w wołomiński szpital ponad 104 mln 
zł (w tym ponad 60 mln to środki 
pozyskane z programów rządowych 

Zjednoczonej Prawicy). Na dalsze 
lata 2024-2026 zabezpieczyliśmy ko-
lejne środki na dalszą modernizację i 
wyposażenie szpitala w kwocie ponad 
40 mln. To niewątpliwie sytuacja bez 
precedensu. Jeszcze nigdy w historii 
Powiatu, samorząd nie pozyskał tak 
ogromnych środków w tak krótkim 
czasie, które zostały wydatkowane 
w sposób przemyślany i potrzebny 
naszym pacjentom.
Drugą w kolejności, w mojej ocenie 
jest kompleks składający się z Po-
wiatowego Centrum Opiekuńczo 
- Mieszkalnego i Środowiskowego 
Domu Samopomocy w Kobyłce. 

Obiekty powstały na zakupionych 
przez powiat, dwóch nieruchomo-
ściach przy ul. Poprzecznej o łącznej 
pow. 7.500 m2. Obiekty odpowiednio 
zarządzane, poprawiły jakość życia i 
dostęp do specjalistycznej opieki i 
rehabilitacji osób z niepełnospraw-
nościami a także zaburzeniami 
psychicznymi. Wartość inwestycji 
wyniosła ponad 10 mln zł (7 mln zł 
uzyskano z dofinansowania).

- Trudno polemizować z Pani wy-
borem. Ale trudno też nie zapytać 
o drogi. Inwestycje drogowe, po-
prawa bezpieczeństwa i jakości 
życia mieszkańców – udało się 
zrealizować pierwotne założenia?
- W mojej ocenie nie tylko, że się 
udało, ale nawet powiedziałabym, 
że udało się z nawiązką. W mijającej, 
rekordowej kadencji zrealizowaliśmy 
kilkadziesiąt inwestycji drogowych, a 
są to m.in.: - kompleksowa przebu-
dowa ul. Wołomińskiej w Kobyłce 
(w końcu doczekała się po 5 latach 
oczekiwania); - przebudowa ul. 
Zagańczyka i Mareckiej w Kobył-

ce; - 29 km dróg ścieżek i ciągów 
pieszo-rowerowych; - nowy budynek 
Domu Dziecka w Równem - 2,8 mln 
zł; - mosty w Kurach, Zawiszynie 
i Zawadach; - nakładki asfaltowe 
o łącznej długości 85 km; - wyko-
naliśmy parking przy Gliniankach 
w Zielonce; - 130 doświetlonych 
przejść dla pieszych w tym, w Ko-
byłce i Zielonce - Otwartą Strefę Ak-
tywności na terenie Domu Pomocy 

Społecznej w Zielonce; - rozbudowa 
ul. Szerokiej w Kobyłce; - rozbudowa 
ulic: Lipowej i Wolności w Zielonce.
Podsumowując zmodernizowaliśmy 
odcinek łączący Zielonkę z Kobyłką 
od ul. Lipowej i Wolności w Zielonce 
(dofinansowanie Rządowego Fundu-
szu Rozwoju Dróg w wysokości 5.354 
538,33) zł przez ul. Szeroką do ronda 
u zbiegu ul. Dworkowej i ul. Marec-
kiej (1238 m). Całkowita wartość 
zadania zrealizowanego w Kobyłce 
to 9.223.229,03 zł (4.493.438,00 zł 
dofinansowania z RFRD).
- Oprócz dróg są też inne ważne 
obszary życia mieszkańców. Co 
z tych realizacji jest dla Pani 
szczególne? 
- Dla mnie jako dla kobiety i estetki 
ważne jest choćby to, że oprócz as-
faltu i betonu nasadziliśmy wzdłuż 
dróg powiatowych blisko 11 tys. 
krzewów i drzew. Wspomagamy 
także budowę hospicjum dla dzieci 
w Wołominie prowadzonych przez 
księży Orionistów – kwota przeka-
zana to 3,5 mln zł.
- To są oczywiście bardzo ważne 
kwestie ale nie mniej ważne, 
jeśli nie ważniejsze są czyhające 
zagrożenia – choćby sytuacje 
mogące spowodować skażenie 
chemiczne na dużą skalę. Tu 

chyba rozwiązanie problemu 
łatwe nie jest?
- Rozumem, że chodzi o to, że coraz 
większym zagrożeniem na terenie 
powiatu są nielegalnie podrzucane 
odpady niebezpieczne. To niepokoi 
i to bardzo. Dlatego też zamonto-
waliśmy 1000 foto pułapek a służby 
monitorują teren. Chcę podkreślić, 
że w trosce o dobrostan mieszkańców 
powiatu w tej kadencji postawiliśmy 
również na rozwiązanie problemów 
niemniej ważnych chociaż często 
stawianych na dalszy plan.
- A konkretnie, co ma Pani na 
myśli?
- Chociażby to, że od stycznia 2023 r. 
uruchomiliśmy pięć bezpłatnych linii 
autobusowych, dzięki którym miesz-
kańcy mają ułatwiony dojazd do pracy, 
szkoły i usług publicznych. Ponadto 
wszystkie rozkłady jazdy dostępne są 
w jednej mobilnej aplikacji. Wszystko 
dla ułatwienia pasażerom możliwości 
korzystania z tych usług transporto-
wych. Przypomnę tylko, że w 2019 r. 
zawarliśmy wieloletnią umowę z m. 
st. Warszawa na funkcjonowanie tzw. 
"Wspólnego biletu".
Czy to, że wreszcie to, że po 10 latach 
przerwy wrócił do Wołomina Punkt 
Obsługi Klienta Dystrybucyjnego 
Grupy PGE, który na pewno ułatwi 
osobom fizycznym jak i przedsiębior-
com funkcjonowanie.
- Zna Pani zasady funkcjonowania 
samorządu powiatowego. Z tego 
co zauważyliśmy ubiega się Pani o 
reelekcję. Co leży w zakresie Pani 
zainteresowania? 
- W dalszej działalności samorzą-
dowej chcę zająć się dalszą poprawą 
funkcjonowania szpitala powiatowe-
go, modernizacją dróg powiatowych 
i  bezpieczeństwem na drogach. Palą-
cą kwestią jest również kompleksowe 
rozwiązanie problemu podrzucania 
nielegalnych odpadów niebezpiecz-
nych. To są moje priorytety na kolejną 
kadencję jeśli ponownie mnie Pań-
stwo obdarzycie swoim zaufaniem 
oddając na mnie swój głos.
Szanowni Państwo interes lokalnej 
społeczności Kobyłki i Zielonki musi 
być reprezentowany przez oddane 
im osoby, a ja właśnie jestem taką 
osobą. Pamiętajcie, że Wasz wybór 
ma znaczenie
Izabella Dziewiątkowska.. Lista nr 1, 
miejsce nr 1. Wasza Radna Iza.

O mijającej kadencji 2018 - 2024 rozmawiamy z radną powiatową, członkinią Zarządu Powiatu, panią Izabellą 
Dziewiątkowską ubiegającą się o reelekcję w okręgu Zielonka, Kobyłka. Kandydatka PiS do rady powiatu 
z okręgu nr 4 (Kobyłka-Zielonka). Od 2006 radna powiatu wołomińskiego z ramienia PiS, członkini zarządu 
powiatowego PiS oraz rady społecznej Szpitala Powiatowego Matki Bożej Nieustającej Pomocy w Wołominie.

Przez tradycję  
do teraźniejszości 

- Na pierwszym miejscu z pewnością 
trzeba wymienić rozbudowę szpitala w 
Wołominie. To ona należy do najważniej-
szych zadań inwestycyjnych realizowanych 
przez Powiat Wołomiński w latach 2018-
2023. W nowym budynku zlokalizowanych 
jest kilkanaście poradni specjalistycznych 
m.in. ginekologiczno-położnicza, neurolo-
giczna, chirurgiczna dla dzieci i dorosłych, 
okulistyczna, urazowo-ortopedyczna, czy 
medycyny pracy, w których pacjentów leczy-
ło będzie blisko stu lekarzy specjalistów.  
– mówi Izabella Dziewiatkowska

Działamy i zmieniamy Gminę! Mieszkańcy Razem!

Komitet Wyborczy Wyborców  
Mieszkańcy Razem

Dorota 
Wróbel

kandydat 
na wójta

Gminy  
Dąbrówka

materiał finansowany przez KWW Mieszkańcy Razem
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- Część z Państwa pamię-
ta, że mieliśmy list intencyjny 
ze starostwem, dotyczący 
uruchomienia takiej placów-
ki w naszym mieście. Dzisiaj 
wspólnie z Adamem Lubia-
kiem, starostą powiatu wo-
łomińskiego, podpisaliśmy 
ostateczne porozumienie w 
tej sprawie. Tak więc – drodzy 
Państwo – na początku kwiet-
nia poradnia zacznie działać 
na rzecz naszych młodych 
mieszkańców. Trwają jeszcze 
prace związane z wyposaża-
niem obiektu w niezbęd-
ne meble, ale – używając 
metafory sportowej 
– to nawet nie jest 
ostatnia prosta, to są 
ostatnie metry przed 

metą długiego biegu – na-
pisał w mediach społeczno-
ściowych burmistrz Jacek 
Orych.

- Kolejny krok do otwarcia 
filii Poradni Psychologiczno-
-Pedagogicznej w Markach 
za nami. Wspólnie z Burmi-
strzem Miasta Marki Jace-
kiem Orychem podpisałem 
umowę użyczenia lokalu przy 
ul. Gen. J. Zajączka 26 z prze-
znaczeniem na prowadzenie 
filii Poradni Psychologiczno-

-Pedagogicznej dla miesz-
kańców Marek. Jest to wynik 
prowadzonych od wielu mie-
sięcy rozmów i podejmowa-
nych wspólnie działań. W 
podpisaniu umowy uczest-
niczyli Radna Sejmiku Wo-
jewództwa Mazowieckiego 
Katarzyna Lubiak, Skarbnik 
Powiatu Agnieszka Adam, 
Sekretarz Powiatu Hanna 
Skrzypczak oraz Sekretarz 

Miasta Marki Anna Marchlik. 
Otwarcie nowej placówki już 
wkrótce – podkreśla starosta 
Adam Lubiak.

W nowoczesnej placówce 
przy ul. Zajączka będzie pięć 
gabinetów specjalistycznych 
a w nich świadczone usługi 
psychologiczne, pedagogicz-
ne, logopedyczne oraz sala te-
rapii sensorycznej. Otwarcie 
placówki jest planowane na 
początek kwietnia.

-Tradycyjnie dziękuję 
wszystkim osobom zaanga-
żowanym w realizację tego 
przedsięwzięcia (...) – mówi 
burmistrz Jacek Orych.

- (...) Na początku 
kwietnia Poradnia 
Psychologiczno-
-Pedagogiczna w 
Markach zacznie dzia-
łać na rzecz naszych 
młodych mieszkań-
ców. - mówi burmistrz 
Marek Jacek Orych.

Już niedługo Poradnia Psychologiczno-
-Pedagogiczna w Markach otworzy swo-
je podwoje. 19 marca  burmistrz Jacek 
Orych i starosta Adam Lubiak podpisali 
porozumienie (umowę użyczenia lokalu).

Porozumienie  
w sprawie poradni

niebaw
em

 otw
arcie

Wyróżnionych zostało 
ponad 100 sportowców re-
prezentujących dyscypliny 
zespołowe i indywidualne.

- W tym roku po raz 
pierwszy nagrody wręczy-
liśmy w trakcie Powiatowej 
Gali Sportu, która odbyła się 
w Hotelu Trylogia w Zielon-
ce.  Sponsorem głównym 
Gali był PKO Bank Polski.

Laureaci - mieszkańcy 
naszego powiatu, reprezen-

tują kluby sportowe: Same 
Judo, Huragan Wołomin, 
UPLKS Tęcza Stanisławów, 
Fight Club Radzymin, UKS 
Szabla Ząbki, Creative Dance 
Sportowy Taniec Towarzyski, 
Soni Sport Osób Niepełno-
sprawnych Intelektualnie, 
PZTEQ Polish TEQBALL 
ASSOCIATION, UKS BOX 
Garda, Kabat Academy - Ju 
jitsu, Klub Sportowy Che-
erleaders Łochów, Klub 
Shorin-Ryu Katate Kobył-
ka, Klub Tańca Sportowego 
Duo Dance, Klub Sportowy 

POGOŃ Puławy, STS Shock 
Dance, MKS Piotrcovia Piłka 
Ręczna, UKS Bankówka, 
Stowarzyszenie KAMYK 
Radzymin, Stowarzyszenie 
Kultury Ficzycznej - Klub 
Sportowy "ROKIS", Stowa-
rzyszenie Team 360.

Dziękuję za obecność i 
wspólne uhonorowanie lau-
reatów radnym Sejmiku: Ka-
tarzynie Lubiak  i Konradowi 

Rytlowi, radnym Powiatu 
Ewie Rosie, Arkadiuszowi 
Werelichowi, Tomaszowi Ka-
lacie i Beacie Gomse radna 
Rady Miejskiej w Wołominie.

Serdecznie gratuluję 
wszystkich laureatom i życzę 
Wam samym sukcesów i 
międzynarodowej kariery 
sportowej! Pragnę również 
podziękować Naczelnik Han-
nie Skrzypczak za koordyna-
cję prac nad tym wydarze-
niem. – napisał w mediach 
społecznościowych Starosta 
Wołomiński Adam Lubiak.

najlepsi z najlepszych

Ponad 100 sportowców reprezentujących 
 dyscypliny zespołowe i indywidualne zostało wyróżnionych  

podczas Powiatowej Gali Sportu

21 marca br. odbyła się I Powiatowa Gala Sportu, 
w trakcie której zostały wręczone nagrody Starosty 
Wołomińskiego za wybitne osiągnięcia sportowe. 
Wszyscy laureaci są mistrzami i medalistami mi-
strzostw świata, zawodów rangi międzynarodowej 
oraz krajowych rozgrywek.

Powiatowa  
Gala Sportu

Strażnicy miejscy każdego 
dnia podejmują działania inter-
wencyjne reagując na zgłoszenia 
mieszkańców. W przeważającej 
mierze dotyczą one zagrożeń w 
ruchu drogowym, a także ochrony 
środowiska i gospodarki odpa-
dami, zwierząt oraz zakłócenia 
porządku publicznego i spokoju. 
Liczba interwencji rośnie z roku 
na rok. 

W 2021 roku do Straży Miej-
skiej w Ząbkach wpłynęło tylko od 
mieszkańców 1880 zgłoszeń, rok 
później mieszkańcy Ząbek zgło-
sili 2487 zdarzenia, a w 2023 roku 
liczba zgłoszeń od Ząbkowian 
wzrosła do 2558. To dowód, że 
Straż Miejska jest służbą potrzeb-
ną, wielozadaniową i skuteczną, 
a jej wkład w bezpieczeństwo 
jest zauważany i doceniany przez 
mieszkańców. 

- Oprócz codziennych obo-
wiązków w zakresie utrzymania 
porządku publicznego do których 
należą m.in. reagowanie na zgło-
szenia napływające od mieszkań-
ców Ząbek, kontrole prewencyjne 
miejsc, gdzie może dochodzić do 
wykroczeń, zakłócania spokoju 
oraz innych wybryków, zadaniem 
strażników miejskich  jest także 
niesienie pomocy osobom potrze-
bującym oraz prowadzenie akcji 
edukacyjnych adresowanych do 
najmłodszych mieszkańców na-
szego miasta. Realizujemy także 
kontrole w zakresie spalania od-
padów w piecach CO, prowadzimy 
akcje prospołeczne.– mówi Artur 
Lewandowski, komendant Straży 
Miejskiej w Ząbkach .

Przypominamy, że Straż Miej-
ska nie zastępuje policji, ale 
uzupełniają jej działania. Oprócz 
zadań wynikających z ustawy   
o strażach gminnych, funkcjona-
riusze straży miejskiej czuwają 
nad bezpieczeństwem podczas 
imprez masowych, a także prowa-
dzą działania profilaktyczne  
i edukacyjne w szko-
łach i przedszko-
lach.

- W naszej 
pracy nie ma 
czasu na nudę, 
każdy dzień 
jest  inny i 
każdy niesie 
ze sobą nowe 
wyzwania . 
Funkcjona-
riusze naszej 
jednostki pa-
trolują całe 
miasto i po-

dejmują interwencje wszędzie 
tam, gdzie zachodzi taka potrzeba. 
W ubiegłym roku przeprowadzili-
śmy łącznie 105 383 interwencji, 
w tym  82 643 kontrole w miej-
scach zagrożonych oraz 16 410  
kontroli w otoczeniu ząbkowskich 
szkół. Od chwili objęcia przeze 
mnie stanowiska komendanta 

Straży Miejskiej w Ząbkach wzro-
sła liczba funkcjonariuszy naszej 
jednostki, aktualnie w naszym 
mieście jest 15 strażników miej-
skich i 2 osoby pełniące funkcje 
administracyjne. Od ubiegłego 

roku mamy też patrol rowerowy. 
Strażnik na rowerze nie budzi 
już zaskoczenia mieszkańców. 
W Warszawie od wielu lat taka 
forma patrolowania miasta jest 
z powodzeniem praktykowana. 
Rowery umożliwiają dotarcie do 
miejsc niedostępnych dla radio-
wozów szybciej niż piechotą, a 

przy tym są mniej kosztowne w 
eksploatacji i bardziej przyjazne 
dla środowiska. Wśród osób, 
które popełniły wykroczenie, naj-
większe zaskoczenie budził fakt, 
że strażnicy pojawili się „nagle 
i znikąd”.  Bardzo mnie cieszy, 
że mieszkańcy Ząbek doceniają 
naszą pracę i darzą nas zaufa-
niem.– podsumowuje komendant 
Artur Lewandowski.

Ząbkowska Straż Miejska ściśle 
współpracuje nie tylko z policją, 
ale również z System Miejskiego 
Monitoringu Wizyjnego. Warto 
w tym miejscu przypomnieć, że 
Straż miejska na podstawie Prawa 
o ruchu drogowym ma uprawnie-
nia do kontroli ruchu drogowego 
wobec kierującego pojazdem nie-
stosującego się do zakazu ruchu 
w obu kierunkach, określonego 
odpowiednim znakiem drogo-

wym oraz wobec uczestnika 
ruchu naruszającego 
przepisy o: zatrzyma-

niu lub postoju pojazdów;  ruchu 
motorowerów, rowerów, wózków 
rowerowych, pojazdów zaprzęgo-
wych oraz o jeździe wierzchem lub 
pędzeniu zwierząt; ruchu pieszych. 
W przypadku popełnienia tych 
wykroczeń, zarejestrowanych przez 
kamery monitoringu miejskiego, 
straż gminna może nakładać man-

daty karne oraz kierować wnioski o 
ukaranie do sądu.

- Od początku stycznia w na-
szym mieście funkcjonuje System 
Miejskiego Monitoringu Wizyj-
nego   z którym Straż Miejska 
współpracuje. Od operatorów 
wpłynęło 34 zgłoszeń. W siedzibie 
Straży Miejskiej jest zamontowany 
podgląd, gdzie mamy dostęp do 
wszystkich punktów kamerowych.  
Gdy operator zauważy jakieś wy-
kroczne lub inny czyn zabroniony 
dzwoni do dyżurnego i informuje,     
że na kamerze o numerze np. 56 
jest takie zdarzenie – dyżurny wy-
syła patrol oraz weryfikuje        na 
kamerze. Kontakt jest cały czas 
w godzinach funkcjonowania SM 
Ząbki również w sobotę i niedziele 
kiedy w mieście jest tylko patrol in-
terwencyjny. Operatorzy kontaktują 
się bezpośrednio z patrolem celem 
przekazania zgłoszenia. – dodaje 
Artur Lewandowski, komendant 
Straży Miejskiej w Ząbkach.

Z roku na rok  
co raz więcej  
interwencji

Od 1 stycznia do 8 lutego 2024 r. do ząbkowskiej Straży Miejskiej wpłynęło już 
360 zgłoszeń od mieszkańców co pokazuje, że zaufanie oraz potrzeba funkcjo-
nowania Straży Miejskiej w Ząbkach jest bardzo ważna.  

Ponad 650 tys. zł na osiem  
projektów w gminie Tłuszcz

20 marca, w Międzynarodowy Dzień Szczęścia gmina Tłuszcz wzbogaciła się o 663 942,30 zł na realizację 
ośmiu projektów. Wsparcie w całości popłynęło od Samorządu Województwa Mazowieckiego.

Przyznane środki pozwolą: 
wybudować pump truck na te-
renie Parku Długa w Tłuszczu 
(206 447,00 zł w ramach Mazo-
wieckiego Instrumentu Wspar-
cia Infrastruktury Sportowej 
„Mazowsze dla sportu”); zmo-
dernizować świetlicę wiejską w 
Kozłach (200 000,00 zł w ramach 
programu wsparcia „Mazowsze 
dla lokalnych centrów integra-
cyjnych 2024”); zakupić lekki 
samochód ratowniczo- gaśniczy 
dla OSP Jasienica, (100  000,00 
zł w ramach zadania OSP-edycja 
2024); zmodernizować strażnicę 
OSP Kozły, (40 000,00 zł w  ra-
mach zadania „Mazowieckie 
strażnice OSP-edycja 2024”); 
bezpłatnie wysterylizować i za-
czipować zwierzęta, (20  000,00 
zł w  ramach „Mazowieckie-
go Programu Wsparcia Zapo-
biegania Bezdomności Zwie-
rząt –  Mazowsze dla zwierząt 
2024”); zmodernizować plac 
zabaw w Grabowie, (15  000,00 
zł w  ramach „Mazowieckiego 
Instrumentu Aktywizacji Sołectw 
Mazowsze 2024”); wybudować 
oświetlenie na ul. Zofii Sola-

rzowej w Miąsem, (14 495,30 zł 
w  ramach „Mazowieckiego In-
strumentu Aktywizacji Sołectw 
Mazowsze 2024”) oraz wyko-
nać potrójne powierzchniowe 
utrwalenie drogi gminnej w 
sołectwie Kury (msc. Balcery), 
(68 000,00 zł w ramach „Budowa 
i modernizacja dróg dojazdo-

wych do gruntów rolnych”). 
– Takie wydarzenia to jedne z 
najprzyjemniejszych momentów 
w pracy. To moment, kiedy jako 
Burmistrz stawiam duży krok 
do przodu w realizacji inwesty-
cji i zadań, których wykonanie 
postawiłem sobie za cel jakiś 
czas temu. Cieszę się, że mogę 

je realizować przy wsparciu Sa-
morządu Województwa Mazo-
wieckiego, z przedstawicielami 
i pracownikami którego współ-
praca jest przyjemnością. Mamy 
przyznane środki, działamy dalej 
i przygotowujemy się do kolej-
nych naborów - mówi Burmistrz 
Tłuszcza Paweł Bednarczyk

Dzięki pozyskanym środkom Gmina Tłuszcz zrealizuje kolejne projekty

– W naszym mieście funkcjonuje System 
Miejskiego Monitoringu Wizyjnego z którym 

Straż Miejska współpracuje. W siedzibie 
Straży Miejskiej jest zamontowany podgląd, 
gdzie mamy dostęp do wszystkich punktów 

kamerowych.  (...) Kontakt jest cały czas 
w godzinach funkcjonowania SM Ząbki, 

również w sobotę i niedziele kiedy  
w mieście jest tylko patrol interwencyjny. 

Operatorzy kontaktują się bezpośrednio  
z patrolem celem przekazania zgłoszenia. 

– mówi Artur Lewandowski, komendant 
Straży Miejskiej w Ząbkach
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Wiosenne porządki  
w parku, na skwerach  
i zieleńcach

Wiosenne porządki w Zielonce ruszyły peł-
ną parą. Prace toczą się w Parku Dębinki, na 
skwerach i zieleńcach. Aby młoda trawa mogła 
swobodnie wykiełkować, usuwane są z terenów 
zielonych zalegające po zimie liście i inne zanie-
czyszczenia.

czyste m
iasto

Pracownicy Zakładu 
Gospodarki Komunalnej 
intensywnie pracują, gra-
biąc i usuwając zalegające 
po zimie rozmiękłe liście 
z Parku Dębinki, skwe-
rów i zieleńców wzdłuż 
ulic. Mimo, że w wielu 
miejscach liście były zbie-
rane i usuwane jesienią, 

część z nich zachowała 
się. W Miejskim Par-
ku Dębinki częściowo 
pozostawiono je jako zi-
mowe schronienie dla jeży 
i innych małych zwierząt. 
W ostatnich dniach pra-
cownicy ZGK zbierali je i 
wywozili z parku, aby zrobić 
miejsce dla młodej, świeżej 
trawy, która niebawem po-
kryje przestrzenie między 
drzewami.

Prace porządkowe 
prowadzone były również 
między innymi w okolicy 
Miejskiej Biblioteki Pu-
blicznej przy ulicy Dłu-
giej, na Placu Jana Pawła 

II, skwerze Matki Teresy, 
skwerze Lotników, osiedlu 
Poligon oraz wzdłuż głów-
nych ulic Zielonki.

Następnym etapem 
prac porządkowych w Zie-
lonce będzie czyszczenie 
ulic – Zakład Gospodarki 

Komunalnej usunie piach 
zalegający na drogach po 
akcjach zimowego posypy-
wania i inne zanieczyszcze-
nia. Ulice będą sukcesyw-
nie sprzątane począwszy 
od Zielonki Bankowej w 
kierunku północy miasta. W 
parkach, na skwerach oraz 
przy głównych ciągach pie-
szych montowane są rów-
nież śmietniki i dyspensery 
z dostępnymi bezpłatnie 
woreczkami foliowymi na 
psie odchody. 

Następnym etapem 
prac porządkowych 
w Zielonce będzie 
czyszczenie ulic – 
Zakład Gospodarki 
Komunalnej usunie 
piach zalegający na 
drogach po akcjach 
zimowego posypy-
wania oraz inne 
zanieczyszczenia. 

- To Pana drugie podejście do 
objęcia kluczowego mandatu w 
gminie ale poprzednio ubiegał 
się Pan o funkcję wójta, teraz 
Jadów jest miastem a Pan stara 
się o funkcję burmistrza. Czy 
zmiana statusu miejscowości 
ma znaczenie?
- Dla funkcjonowania urzędu 
gminy oraz władz nie ma to tak 
naprawdę znaczenia ponieważ 
zadania są takie same i zarówno 
burmistrz jak też rada miasta i 
gminy przy pomocy urzędu musi 
je wypełniać.
- A dla mieszkańców, przy-
najmniej na razie nic się nie 
zmieniło. Jest to prestiż oraz 
sposób na wypromowanie miej-
scowości. Mieszkańcy, którzy 
żyją w tym mieście mogą czuć 
się dumni z faktu, że po ponad 
150 latach udało się prawa 
miejskie odzyskać.
- Prawa miejskie odzyskane ale 
jedna ze szkół zamknięta….
- Niestety. Pomimo gwał-
townego  sprzec iwu 
zarówno radnych jak 
również mieszkańców 
większość rządzą-
ca podjęła decyzję 
o likwidacji szkoły 
podstawowej w No-
winkach. Jest to 
niepowetowana 
strata ponieważ 
miejscowość 
tracąc szkołę 
traci również 
aktywne miej-

sce spotkań – serce miejscowości. 
Byłem całym sercem przeciwko 
podjęciu tej decyzji. Niestety – 
nieznaczną większością projekt 
uchwały przygotowany przez Pana 
burmistrza został przyjęty przez 
Radę Miasta i Gminy Jadów.
- Miasto i Gmina Jadów – jak 
Pan widzi rozwój?
- Wraz z moim komitetem chciał-
bym iść w tym rozwoju dwu-

torowo. Pierwszy kierunek to 
znalezienie środków finansowych 
pozwalających na ten rozwój a to 
w naszym przypadku jest przy-
ciągnięcie dużych inwestorów, 
którzy zlokalizują swoje inwe-
stycje w strefach przemysłowych 
wyznaczonych i przygotowanych 
wzdłuż drogi krajowej nr 50. A 
to zapewni miejsca pracy dla na-
szych mieszkańców i zasili budżet 
Miasta i Gminy Jadów z podatku 
CIT oraz podatku gruntowego od 
nieruchomości.
Drugim kierunkiem, któr y 
chciałbym, aby został urucho-
miony jest rozwój turystyki z 
wykorzystaniem naszych natu-
ralnych bogactw to jest rzeki 
Liwiec, Osownica oraz piękne 
lasy sosnowe. Jako gmina chcemy 
zainwestować w przygotowa-
nie infrastruktury turystycznej 
zlokalizowanej wzdłuż brzegów 

rzeki co umożliwi w kul-
turalny i bezpieczny 

sposób korzystanie 
z jej walorów oraz 

rozwinie sektor usług związanych 
z obsługą przebywających na na-
szym terenie wczasowiczów. 
- Dwa punkty, ale bardzo am-
bitne. Ma Pan jeszcze coś w 
zanadrzu?
- Tak, chcielibyśmy zająć się 
bieżącym utrzymaniem naszego 
wspólnego majątku to znaczy – 
corocznie odnawiać wiaty i obiekty 
turystyczne aby zachęcały a nie 
odpychały turystów i jak najdłużej 
nam służyły. Ponadto będziemy 
inwestować w nowe ścieżki ro-
werowe z pełną infrastrukturą. 
Mam tu na myśli kosze na śmieci, 
ławki, zestawy piknikowe, punkty 
obsługi rowerów. Ogólnie na-
szym celem jest dbanie o całość 
majątku gminy (szkoły, świetlice, 
biblioteki, urząd gminy, remizy 
OSP). W taki sposób, aby ten ma-
jątek nie niszczał, był na bieżąco 
remontowany i naprawiany, by nie 
straszyły nas wszystkich zniszczo-
ne wiaty autobusowe, lecz by były 
zadbane i służyły celowi w jakim 
powstały.

Miasto i Gmina Jadów  
– stawiamy na rozwój

Z Rafałem Rozparą, kandydatem na burmistrza Miasta i Gminy Jadów o przyszłości i pomysłach 
na rozwój rozmawia Zbigniew Grabiński, redaktor naczelny Życia Powiatu na Mazowszu.

– Uzyskanie przez Koalicję Obywatelską samo-
dzielnej większości w Radzie Powiatu Woło-
mińskiego będzie niebywale trudne. Niczego 

jednak nie można wykluczyć. Historia zna 
wiele przypadków, gdy końcowe wyniki za-
skakiwały najlepszych analityków. Zawsze 

staliśmy po stronie samorządów, dlatego 
dziś możemy powiedzieć, że mamy wielu 

przyjaciół w lokalnych ugrupowaniach.  
To zdecydowanie ułatwi budowanie przy-

szłych koalicji – mówi Rafał Rozpara,  
kandydat na burmistrza Jadowa

- Od 14 lat jest Pan radnym 
powiatowym. Skąd pomysł, aby 
po tylu latach pracy w samorzą-
dzie wyższego szczebla wracać 
go gminy?
- Moja decyzja przede wszystkim 
jest efektem licznych rozmów z 
mieszkańcami Wołomina, którzy 
podkreślają niedosyt z powodu 
zmian zachodzących w naszej 
gminie. Zgadzam się z często 
powtarzaną opinią, że jest bar-
dzo dużo do zrobienia w wielu 
zakresach – mówi Jerzy Mikulski, 
burmistrz Wołomina w latach 
1994-1998; 2002-2006; 2006-
2010, radny powiatowy od 2010 
roku do chwili obecnej.
- A Pana zdaniem ten „nie-
dosyt” mieszkańców czego 
dotyczy, co jest najpilniejsze 
do zrobienia?
- W najbliższym czasie uwaga i 
rozwaga władz samorządowych 
Wołomina powinna skupić się 
na stworzeniu rozważnego za-
gospodarowania przestrzennego 
jak i na szerokich konsultacjach 
społecznych dotyczących: • ob-
szaru Białych Błot • Górek Mi-
ronowych • rozwiązań z zakresu 
gospodarki odpadami • trwającej 
ciągle rozbudowy składowiska 
odpadów w Lipinach Starych.
Te i wiele innych opinii, którymi 
dzielą się ze mną mieszkańcy 
Wołomina sprawiły, że po trzech 
kadencjach pracy samorządowej 
w Radzie Powiatu Wołomińskiego 
uznałem za potrzebne powrócić 
do pracy dla mojego Wołomina, 
której podejmę się jeśli Państwo 
ponownie obdarzą mnie swoim 
zaufaniem udzielając mi poparcia 
w najbliższych wyborach do Rady 
Miejskiej w Wołominie.
- To co mnie, jako przedsię-
biorcę, najbardziej przeraża, 
to stan finansów gminnych i 
opinia RIO mówiąca o wyso-
kim ponad 60% zadłużeniu. 
Jaka jest Pana ocena, jako 
doświadczonego burmistrza, 
tej sytuacji?

- To nie jest dobra sytuacja dla 
miasta, zwłaszcza w trudnych 
ogólnokrajowych warunkach 
gospodarczych.  Czekający nas   
wzrost kosztów utrzymania - prąd 
ciepło ogólny wzrost cen -  prze-
łoży się   to na wzrost wydatków 
z budżetu gminy na bieżące wy-
datki w tym  nakłady na oświatę 
pomoc społeczną eksploatację 

mienia komunalnego. Przy nie-
mal 200 milionowym zadłużeniu 
same koszty   obsługi długu to 
niespełna 10 milionów rocznie. 
Przed Radą Miejską nowej kaden-
cji ogromne wyzwania. Przecież 
oczekiwania społeczne są duże. 

Wiele obietnic wiele nowych 
planów potrzebnych inwestycji 
! Koniecznym wydaje się duża 
racjonalizacja wydatków. Głębo-
kiej analizy wymaga Wieloletnia 
Prognoza Inwestycyjna której 
RIO już dwukrotnie zalecało 
urealnienie przez wykreślenia 
wielu planowanych inwestycji bez 
należytego pokrycia finansowego. 

Musi skończyć się planowanie 
nie realnych dochodów gminy. 
Aby przygotować gminę do zde-
cydowanego zwiększenia pozyski-
wania środków z  licznych fundu-
szy budżetu państwa,  środków z 
UE i innych źródeł koniecznym 

jest racjonalizacja bieżących wy-
datków gminy i podjęcie działań 
ograniczających dalsze zadłuża-
nie. Ważnym obszarem jest też 
przygotowanie dokumentacyjne 
gminy /projekty inwestycyjne, 
ogólne programy z poszczegól-
nych obszarów zadań gminy/ po-
zwalające na aplikowanie o środki 
zewnętrzne do różnych instytucji. 

Aby mógł nastąpić znaczący po-
stęp i poprawa w stanie finansów 
gminy potrzebna jest uczciwa 
partnerska współpraca wszystkich 
organów gminy.  Zwłaszcza orga-
nu stanowiącego - Rady Miasta - i 
wykonawczego -Burmistrza.

- Moje kolejne pytanie doty-
czy głośnych debat i dysku-
sji dotyczących opracowania 
dokumentów planistycznych 
i dużego zaniepokojenia i nie-
zadowolenia z proponowanych 
propozycji zmian. To nie jest 
temat łatwy do realizacji a ocze-
kiwania ze strony mieszkańców 
są duże…

- To prawda. Licznymi opiniami 
którymi dzielą się ze mną nasi 
mieszkańcy jest potrzeba znaczne-
go przyspieszenia prac planistycz-
no - rozwojowych w perspektywie 
krótko i długoterminowej. Rozwój 
każdego obszaru w dużym stopniu 
zależy od przygotowania   przez 
administrację planów zagospoda-
rowania przestrzennego terenu. To 
z jego zapisów wynikają możliwości 
i sposoby w jakich dany obszar 
może być wykorzystany. Dziś uzy-
skanie stosownych  informacji czy 
zgód na naszym terenie jest albo 
bardzo wydłużone w czasie lub nie-
możliwe. Wpływają na to zarówno 
nieuregulowane stany prawne jak i 
brak stosownych planów. Uwzględ-
niając postulaty mieszkańców jak i 
ustawowe wymogi w tym zakresie 
niezbędnym jest podjęcie bardziej 
intensywnych prac dla przyspiesze-
nia tego procesu. Prace te powinny, 
oprócz spełnienia ustawowych 
wymogów, w większym stopniu 
angażować mieszkańców i być w 
większym zakresie wyjściem na-
przeciw ich postulatów. Wydaje się 
również, że rola  zarówno właści-

cieli jak i zainteresowanych takimi 
postępowaniami, powinna być 
szersza i skuteczniejsza na każdym 
etapie realizacji tego procesu. To 
przecież ich prawa w tym zakresie 
powinny być bardziej uwzględ-
niane. Zarówno Urząd i urzęd-
nicy pełnią tu rolę koordynacyjną 
dla tych wszystkich postulatów. 
Mam tu na uwadze miejsca, któ-
rych charakter i rola dla całego 
obszaru aglomeracji ma duże 
znaczenie - Górki Mironowe, 
Białe Błota tereny "podmiejskie" 
Majdanu czy Czarnej – dla których 
posiadamy koncepcje na budowę 
zbiorników małej retencji.
- Ze spotkań w Zagościńcu i 
Czarnej wynika, że mieszkańcy 
terenów sołeckich nie godzą 
się na zmianę charakteru tych 
miejscowości, ale nie pokrywa 
się to z pomysłem władz gmi-
ny… Czego Pana zdaniem, tu 
brakuje?
- W ramach omawianych prac 
planistycznych powinien być  bar-
dziej dostrzeżony podział terenów 
gminy na obszary mieszkalne /
intensywnej i mniej intensywnej 
zabudowy/ użyteczności publicznej 
/tereny zabudowy ale i   terenów 
zieleni/.
Obszary przeznaczone pod dzia-
łalność gospodarczą a szczególnie 
tereny przemysłowe (uciążliwe) 
i logistyczne powinny zachować 
szczególne obostrzenia – zachować 
odpowiednią odległość, zabezpie-
czającą komfort życia mieszkańców   
Odrębnym procesem w tym ob-
szarze jest zaplanowanie terenów 
pod wyraźne strefy przemysłowe 
- miasto musi posiadać obszary 
dla potencjalnych inwestorów z 
ewentualnym powstaniem stref 
ekonomicznych. Dziś w mieście 
wyraźnie widać spadek podmio-
tów prowadzących działalność 
gospodarczą. Dysponując takimi 
strefami można ściągnąć inwe-
storów zewnętrznych i zachęcać 
rodzimych do inwestowania dla 
powstawania nowych miejsc pracy.

O potrzebach i priorytetach rozwojowych miasta z Jerzym Mikulskim, kandydatem  
na radnego w Radzie Miejskiej w Wołominie rozmawia Zbigniew Grabiński,  
redaktor naczelny i wydawca „Życia Powiatu na Mazowszu”.

WOłOMIN – mieszkańcy  
czują niedosyt

– Obszary przeznaczone  
pod działalność gospodarczą 
a szczególnie tereny  
przemysłowe (uciążliwe)  
i logistyczne powinny zacho-
wać szczególne obostrzenia 
– zachować odpowiednią 
odległość, zabezpieczającą 
komfort życia mieszkańców,   
Odrębnym procesem w tym 
obszarze jest zaplanowanie 
terenów pod wyraźne strefy 
przemysłowe - miasto  
musi posiadać obszary  
dla potencjalnych inwesto-
rów z ewentualnym powsta-
niem stref ekonomicznych 
– mówi Jerzy Mikulski,  
kandydujący do Rady  
Miejskiej w Wołominie.
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Organizatorem spotkania 
było Centrum Aktywności 
Fabryczna 3.Ta wyjątkowa 
lekcja dała wiedzę, jak radzić 
sobie ze stresem, że porażki 
to doświadczenie z którego 
trzeba wyciągnąć wnioski i iść 
dalej, że dążyć do celu i nie 
rezygnować z marzeń, a przy 
tym wszystkim pozostać sobą.

Spotkanie pokazało, że 
marecka młodzież ma wiele 
talentów i możliwości. Po go-
dzinie przejęła prowadzenie 
spotkania pod okiem Ro-
berta Motyki. To dowód 
na to, że w młodzie-
ży z Marek drzemie  
ogromny potencjał.

- Gościliśmy w 
Markach Roberta 

Motykę, to - jak pisze na 
swoim profilu: aktor, ra-
diowiec, konferansjer - dla 
mnie osobiście w pierwszej 
kolejności kabareciarz, od 
dziś - mówca motywacyjny. 
Jednak nie taki - "do it" "You 
can" i tak dalej, ale takie po 
prostu - spotkanie motywa-
cyjne "Bądź sobą". Każdy, 
kto ma nastolatka w domu 

(ja mam dwoje), zrozumie 
że jak powiem, że młodzież 
słuchała i wchodziła w fajną 
interakcję - to zrozumie. 
Panie Robercie - brawo - 
świetne spotkanie, myślę że 
młodzież na nim obecna wie-
le  z niego wyniosła. Dziękuję 
bardzo za wizytę w Markach 
– podsumował spotkanie w 
mediach społecznościowych, 

Burmistrz Miasta Marki, 
Jacek Orych.

- To było kolejne spo-
tkanie z młodzieżą z cyklu 
„Bądź sobą” Każde jest inne, 
inaczej rozmawiamy, inna 
jest energia i inne emocje. 
Bardzo się cieszę, że mogę 
to robić, mogę spotykać się z 
młodymi ludźmi i dyskutować 
o pasjach, marzeniach, o by-
ciu sobą, o scenie, emocjach 
i o tym dlaczego należy być 
odważnym. Nie mogę się do-
czekać kolejnego spotkania, a 
tak było w Markach, jeszcze 
przed chwilą. Dziękuję za 
zaproszenie – dodał Robert 
Motyka. 

- To było kolejne 
spotkanie z mło-
dzieżą z cyklu „Bądź 
sobą” Każde jest inne, 
inaczej rozmawiamy, 
inna jest energia i 
inne emocje. Bardzo 
się cieszę, że mogę to 
robić, mogę spotykać 
się z młodymi ludźmi – 
mówił Robert Motyka. 

Na zaproszenie burmistrza Jacka Orycha w Dniu Waga-
rowicza uczniowie mareckich szkół uczestniczyli  w spo-
tkaniu motywacyjnym pn. „Bądź sobą” poprowadzonym 
przez prezentera radiowego, konferansjera oraz współza-
łożyciela i aktora Kabaretu Paranienormalni.

Marecki Dzień  
Wagarowicza  
z Robertem Motyką

pierw
szy dzień w

iosny

W tym ważnym dla przed-
szkolnej społeczności wy-
darzeniu uczestniczyli m.in. 
Małgorzata Zyśk Burmistrz 
Ząbek i Patrycja Żołnierzak, 
Sekretarz Miasta Ząbki, 
rodzice przedszkolaków i 
absolwenci placówki oraz 
kandydaci, którzy zamierza-

ją wziąć 
udział w 
tegorocz-
nej rekru-
tacji.

P r z e d -
szkole Publiczne 
„Leśny Zakątek” to 
kameralna,  wielokrotnie 
nagradzana i wyróżniana 
podczas prestiżowych kon-
kursów placówka, do której 
uczęszcza około 100 dzieci. Z 
okazji jubileuszu, w ogrodzie 
„Leśnego Zakątka” odbył się 
niezapomniany festyn. Nie 

zabrakło strefy wspomnień 
i strefy rekrutacji, anima-
cji, ekscytujących szalonych 
eksperymentów, pokazu ba-
niek mydlanych, szkolenia 
z zakresu pierwszej pomo-
cy przedmedycznej, strefy 
aktywności plastycznych i 
kącika zabaw, a wszystko 
odbywało się pod czujnym 
okiem Rodziców, którzy z 
olbrzymim zaangażowaniem 

włączyli się w organizację 
wydarzenia.

- Choć 
p o g o d a 
trochę się 
pogorszyła 
to uśmiechy 

na twarzach 
przedszkolaków 

z Leśnego zakątka 
gościły cały czas. Kolejną 

52 rocznicę istnienia pla-
cówki uczczono organizując 
wspaniały festyn w ogrodzie 
przedszkolnym. Dziękuję za 
zaproszenie. Było mi bardzo 
miło wziąć udział w wydarze-
niu – mówi Burmistrz Ząbek, 
Małgorzata Zyśk.

Przedszkole Publicz-
ne „Leśny Zakątek” 

to kameralna,  
wielokrotnie nagra-
dzana i wyróżniana 

podczas prestiżo-
wych konkursów pla-

cówka, do której 
uczęszcza około 

100 dzieci. 

Do Publicznego Przedszkola nr 2 „Leśny Zakątek 
uczęszcza już trzecie pokolenie mieszkańców naszego 
miasta. Placówka obchodziła niedawno 52. rocznicę 
swego istnienia. 

To już 52 lata  
istnienia  
Leśnego Zakątka

zaw
sze dla dzieci

Dzięki realizacji projektów zgło-
szonych przez mieszkańców do 
kolejnych edycji Ząbkowskiego Bu-
dżetu Obywatelskiego powstały lub 
zostały doposażone m.in. place zabaw 
oraz skatepark na terenie MOSiR, 
doświetlono przejścia dla pieszych 
oraz wykonano nasadzenia zieleni 
miejskiej, poszerzono ofertę MOSiR 
Ząbki poprzez przystosowanie boisk 
do gry w futbol amerykański. Wśród 
zgłoszonych do puli społecznej 
zrealizowano m.in.: treningi nordic 
walking z instruktorem w lasach ząb-
kowskich  czy też kursy samoobrony 
dla kobiet i mężczyzn. 

Zgłoś swój pomysł na zadania do 
realizacji, zagłosuj na najciekawszy 
projekt oraz sprawdź, które zadania 
zwyciężyły i zostaną zrealizowane 
przez Miasto.  Realizacja ząbkow-
skiego budżetu obywatelskiego od-
bywać się będzie według ustalonego 
harmonogramu. 
• od 1 do 31 marca 2024 roku - 

zgłaszanie projektów do Budżetu 
Obywatelskiego oraz dyżury in-
formacyjne Zespołu Opiniującego 
w szkołach podstawowych nr 1, nr 
2 i nr 3.

• od 1 kwietnia do 31 maja  2024 
roku -  ocena projektów, w tym 
zamieszczenie w POBO informacji 
o wyniku oceny projektów oraz 
przekazanie jej projektodawcy.

• od 1 do 15 czerwca 2024 roku 
-  możliwość odwołania się od 
negatywnej oceny projektu.

• od 1 do 30 czerwca 2024 roku - roz-
patrywanie odwołań.

• najpóźniej do 30 czerwca 2024 roku 
zostanie ogłoszona lista projektów 
dopuszczonych do głosowania.

• od 1 do 30 września br. 2024 roku 
mieszkańcy będą mogli wybierać 
najlepsze spośród zgłoszonych 
zadań.

• do 15 października 2024 roku zo-
staną ogłoszone zwycięskie projekty 
przeznaczone do realizacji.

Projekty, które zyskają najwięk-
sze poparcie, zostaną ostatecznie 
zrealizowane ze środków budżetu 
obywatelskiego w roku 2025. 

Skąd biorą się pieniądze  
na Budżet Obywatelski?

Ząbkowski  Budżet Obywatelski 
ma na celu nie tylko zachęcenie 
mieszkańców do aktywności spo-
łecznej, ale także zapewnienie nam 
możliwości rzeczywistego i bezpo-
średniego współdecydowania o tym, 
na co zostanie wydana część budżetu 
miasta. W tym roku do dyspozycji 
w ramach Budżetu Obywatelskie-
go jest 0,8% dochodów Miasta Ząbki 
uzyskanych z tytułu podatku docho-
dowego od osób fizycznych, okre-
ślonych w ostatnim przedłożonym 
sprawozdaniu z wykonania budżetu, 
nie mniej jednak niż 500 tys. zł.

Środki wydatkowane w ramach 
budżetu obywatelskiego dzielą się 
na dwie pule: 
• pulę infrastrukturalną, tj. budowę, 

modernizację lub remont infra-
struktury miejskiej – 70% kwoty;

• pulę społeczną, tj. działania o cha-
rakterze prospołecznym, kultural-
nym, oświatowym lub sportowym 
– 30% kwoty.

Jakie projekty mogą być finansowa-
ne z Budżetu Obywatelskiego?

Ze środków budżetu obywatelskie-
go finansowane są projekty należące 
do zadań własnych miasta, które są 
możliwe do realizacji w ciągu roku 
budżetowego. Zadania te powinny 
być zgodne z przepisami prawa, w tym 
aktami prawa miejscowego. 

Kto może zgłaszać projek-
ty do Budżetu Obywatelskiego? 
Propozycję projektów do zrealizowa-
nia w ramach Budżetu Obywatelskie-
go może zgłosić każdy mieszkaniec 
Miasta Ząbki. 

Jak zgłosić projekt do Budżetu 
Obywatelskiego Miasta Ząbki na 
rok 2024

1. Mieszkaniec Miasta Ząbki może 
zgłosić dowolną liczbę projektów.
2. Projekt może zostać zgłoszony 
przez nie więcej niż 3 mieszkańców 
Miasta Ząbki.
3. Projekt należy zgłosić w terminie 
określonym w harmonogramie.
4. O zachowaniu terminu, o którym 
mowa w ust. 3, decyduje data wpływu 
zgłoszenia projektu do Urzędu Miasta 
Ząbki.
5. Projekt może zostać zgłoszony: 
1. w formie papierowej poprzez złoże-
nie projektu w Urzędzie Miasta Ząbki 

lub przesłanie projektu pocztą na adres 
Urzędu Miasta Ząbki z dopiskiem 
„Budżet obywatelski”;
2. w formie elektronicznej poprzez 
przesłanie projektu za pomocą plat-
formy POBO.
6. Zgłoszenie projektu powinno zawie-
rać co najmniej: 
1. nazwę projektu sformułowaną 
w sposób informujący o jego treści;
2. opis projektu;
3. lokalizację projektu;
4. uzasadnienie realizacji projektu;
5. wskazanie puli, w ramach której 
projekt będzie realizowany;
6. szacunkowy koszt realizacji projektu, 
w tym wskazanie kosztów jego wyko-
nania, eksploatacji w roku wykonania 

oraz kosztów graficznego oznakowania 
dedykowanego budżetowi obywatel-
skiemu Miasta Ząbki;
7. dane projektodawców, tj. imię i na-
zwisko oraz adres zamieszkania, a w 
przypadku projektodawcy wskazanego 
do kontaktu również numer telefonu 
lub adres e-mail;
8. podpisy wszystkich projektodawców.
7. Do zgłoszenia- należy dołączyć: 
1. listę poparcia zawierającą imię 
i nazwisko, adres zamieszkania oraz 
podpis co najmniej 20 mieszkańców 
Miasta Ząbki.

2. zgodę autora na wykorzystanie 
utworu dla celów budżetu obywatel-
skiego, w tym zgodę na nieodpłatne 
opublikowanie w POBO, zawierającą 
imię, nazwisko, numer telefonu 
lub adres e-mail i  jego podpis – 
w przypadku, gdy projekt przewiduje 
korzystanie ze wskazanego przez pro-
jektodawcę utworu, o którym mowa 
w § 7 ust. 2 pkt 4 Uchwały.
8. W sytuacji, gdy projekt został 
zgłoszony przez kilku mieszkańców 
Ząbek, projektodawcą właściwym 
do kontaktu w sprawach dotyczących 
projektu jest osoba wskazana w zgło-
szeniu projektu.
9. Projektodawca może po zgłoszeniu 
projektu wyznaczyć do kontaktu 

inną osobę spośród pozostałych 
projektodawców. W takim przypadku 
wyłącznie wyznaczona osoba jest 
uprawniona do kontaktu w sprawach 
dotyczących projektu.
10. Projektodawca podaje numer 
telefonu lub adres e-mail.
11. Projektodawcy przysługują 
wszelkie uprawnienia wynikające 
z uchwały.
12. W POBO publikowane są wszyst-
kie zgłoszone projekty. W POBO nie 
publikuje się treści, o których mowa 
w § 7 ust. 2 pkt 6 Uchwały. KSA

Każdy pomysł  
jest ważny  
- Ząbkowski  
Budżet  
Obywatelski 2025

Na realizację projektów zgłoszonych przez mieszkańców naszego 
miasta przeznaczono nie mniej niż 500 000 złotych. Projekty można 
zgłaszać do 31 marca 2024 r. Nie czekaj - zdecyduj o tym, co będzie 
się działo w Ząbkach.

Dzięki realizacji projektów 
zgłoszonych przez miesz-
kańców do kolejnych edycji 
Ząbkowskiego Budżetu 
Obywatelskiego powstały 
lub zostały doposażone m.in. 
place zabaw oraz skatepark 
na terenie MOSiR, doświe-
tlono przejścia dla pieszych 
oraz wykonano nasadzenia 
zieleni miejskiej, poszerzono 
ofertę MOSiR Ząbki poprzez 
przystosowanie boisk do 
gry w futbol amerykański. 
Wśród zgłoszonych do 
puli społecznej zrealizowa-
no m.in.: treningi nordic 
walking z instruktorem w 
lasach ząbkowskich   
czy też kursy samoobrony 

Mazowsze dla Marek
20 marca w Józefowie odbyła się uroczystość podpisania umów dotacyjnych. Jednym z benefi-
cjentów jest miasto Marki. Samorząd województwa mazowieckiego udzielił miastu pięciu dotacji. 

W imieniu Miasta Marki podpi-
sy pod umowami złożyli: burmistrz 
Jacek Orych oraz skarbnik Beata 
Orczyk. Miasto Marki uzyskało 
dotacje na pięć tegorocznych pro-
jektów. Są to: remont hali sporto-
wej w Zespole Szkół nr 2 przy ul. 
Wczasowej – 156.161 zł z programu 
„Mazowsze dla sportu”; dofi-
nansowanie do zakupu ciężkiego 
samochodu ratowniczo-gaśniczego 
na potrzeby Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Markach – 150.000 zł 
z programu „Mazowsze dla stra-
ży pożarnych”; montaż systemu 
klimatyzacji w CAF3 – 96.000 zł z 
programu „Mazowsze dla centrów 
integracji”; organizacja wycieczek 
krajoznawczych dla seniorów, cykl 
spotkań z psychologiem oraz do-
finansowanie zajęć ruchowych na 

basenie – 33.360 zł z programu 
„Mazowsze dla seniorów” a także 
akcja sterylizacji oraz czipowania 
zwierząt domowych – 20.000 zł z 

programu „Mazowsze dla zwie-
rząt”

- Składam ogromne podzię-
kowania: zarówno władzom woje-

wództwa za dotacje, które wspierają 
nasz rozwój, jak i pracownikom 
urzędu za przygotowanie wnio-
sków, które zostały pozytywnie 
rozpatrzone – podkreśla burmistrz 
Jacek Orych. 

- To kontynuacja znakomitej 
współpracy z władzami samorzą-
dowymi naszego województwa. W 
ubiegłym roku zdobyliśmy 4,6 mln 
zł m.in. na budowę ulicy Wilczej, 
modernizację skateparku na Stru-
dze i przebudowę klatki schodowej 
w Mareckim Ośrodku Kultury im. 
Tadeusza Lużyńskiego. Wcześniej 
uzyskaliśmy dotacje m.in. na wymia-
nę oświetlenia drogowego, zajęcia 
dla seniorów, remonty: zabytkowej 
kamienicy Briggsów i lokomotywy 
– pamiątki po naszej wąskotorów-
ce.– przypomina UM Marki

W imieniu Miasta Marki podpisy pod umowami złożyli:  
burmistrz Jacek Orych oraz skarbnik Beata Orczyk.
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Do sortowni w Ciem-
nem zatrudnimy kilkuset 
pracowników na wiele sta-
nowisk – wykonawczych i 
administracyjnych: szcze-
gólnie poszukujemy pra-
cowników sortowni do 
opracowywania przesyłek i 
ładunków, serwisantów ma-
szyn i urządzeń, kierowców 
samochodów o ładowności 
powyżej 3,5 tony (prawo 
jazdy kategorii C oraz ka-
tegorii C+E), mechaników 
i dyspozytorów samocho-
dowych oraz pracowników 
ds. rozliczeń i planowania 
transportu. Na większość 
stanowisk wykonawczych 
nie wymagamy wcześniej-
szego doświadczenia i kwa-
lifikacji, osobom podejmu-
jącym pracę w Ciemnem 
oferujemy przeszkolenie i 
przygotowanie.

Jako pracodawca jeste-
śmy elastyczni zarówno jeśli 
chodzi o wymiar czasu pracy 
jak i formę zatrudnienia. 
Nasza oferta skierowana jest 
zarówno do tych osób, które 
poszukują stałej etatowej 
pracy, jak i do tych, którzy 
chcieliby znaleźć dodatkowe 
zajęcie. Oferujemy pracę na 
4,6 lub 8 godzin dziennie, 
w zależności od stanowi-
ska na zmiany poranne lub 
nocne. Podstawową formą 
zatrudnienia jest umowa o 
pracę, ale możliwe jest tak-
że zatrudnienie na umowę 
zlecenie, jeśli pracownik 

preferuje taką formę zwią-
zania się z pracodawcą.

Praca w nowej sortowni 
dostosowana jest do pro-
cesu paczkowego, odbywać 
będzie się w trybie zmia-
nowym. Na stanowisku ds. 
opracowywania przesyłek – 
na które zatrudnimy najwię-
cej osób – proponujemy pra-

cę zmianową w godzinach: 
15:00-23:00, 18:00-02:00, 
23:00-07:00, 01:00-09:00, 
02:00-10:00.

Wszystkim pracownikom 
zapewniamy stałe, wypłaca-
ne na czas wynagrodzenie 
i premie (umowa o pracę) 
oraz bogaty pakiet świad-
czeń socjalnych, w tym dofi-
nansowanie do wypoczynku 
pracownika i jego bliskich, 

prywatnej opieki medycz-
nej i ubezpieczenia. Na 
wybranych stanowiskach 
zapewniamy także bony ży-
wieniowe. Dodatkowy bene-
fit to możliwość transport do 
sortowni (w wyznaczonych 
godzinach).

Dla naszych obecnych 
i przyszłych pracowników 

przygotowaliśmy komforto-
we warunki pracy: wydzielo-
ne strefy pracy dla różnych 
działów, wykonujących róż-
ny rodzaj pracy, wyposażone 
pokoje socjalne i stołówkę, 
szatnie z indywidualnymi 
szafkami, pokój do odpo-
czynku dla kobiet karmią-
cych oraz miejsca parkin-
gowe, w tym z możliwością 
ładowania samochodów 

elektrycznych, oraz wiatę 
rowerową.

Do pracy w Ciemnem 
można aplikować już teraz 
za pośrednictwem strony 
internetowej Poczty Polskiej.

W najbliższych tygo-
dniach będziemy organi-
zować  Ekspresowe Rekru-
tacje (szybkie rozmowy z 

rekruterami i przyszłymi 
pracownikami, w czasie 
których podejmowana jest 
decyzja o zatrudnieniu) w 
Urzędach Pracy w Woło-
minie i Radzyminie oraz 
w Urzędzie Pocztowym w 
Radzyminie. O terminach 
rekrutacji poinformujemy 
m.in. za pośrednictwem 
mediów społecznościowych 
(Facebook, Instagram).

Poczta Polska  
zatrudni kilkaset osób  
do nowoczesnej sortowni.  
Oferuje elastyczne godziny 
pracy, stałą pensję  
oraz dodatkowe benefity  
finansowe i socjalne.

Za kilka tygodni Poczta Polska uruchomi nową sortownię przesyłek w miejsco-
wości Ciemne w gm. Radzymin. Będzie to nasze najnowocześniejsze i w pełni 
umaszynowione centrum logistyczne, wyposażone w najnowsze technologie i 
urządzenia, ułatwiające pracę i usprawniające procesy logistyczne.

Praca będzie ułatwiona 
dzięki najnowocześniej-
szym wynalazkom. Wielki 
sorter robi wrażenie na 
oglądających. Patrząc, ma 
się wrażenie, że maszyna 
ciągnie się daleko aż po 
horyzont. Dopiero kiedy 
próbuje się ją okrążyć – 
nabiera się przekonania, 
że jest jeszcze większa, 
niż się początkowo 
wydawało. Części do jej 
zbudowania przyjechały ze 
wszystkich stron świata. 
Pomysł jej stworzenia to 
wielki krok w przyspiesze-
niu przesyłania paczek.

Największy i najnowocześniejszy kompleks logistyczny Poczty Polskiej

OGŁOSZENIE
o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
gminy Jadów obejmującego obszary położone w 

obrębach ewidencyjnych:  
Adampol, Borki, Borzymy, Dębe, Iły, Jadów, Kukawki, 

Letnisko Nowy Jadów, Myszadła, Nowinki, Nowy Jadów, 
Oble, Podbale, Sitne, Starowola, Strachów, Sulejów, 
Szewnica, Urle, Wójty, Wólka Sulejowska, Wujówka, 

Wyglądały, Zawiszyn 
– ETAP C

wraz z prognozą oddziaływania  
na środowisko i uzasadnieniem

Na podstawie art. 17 pkt 9 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o 
planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (t.j. Dz.U. 2023 poz. 
977 z późn. zm.), art. 39 i art. 54 ustawy z dnia 3 października 2008 r.  
o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, 
udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz  
o ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz.U. 2023 poz. 1094 
z późn. zm.), w związku z art. 67 ustawy z dnia 7 lipca 2023 r. o 
zmianie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym 
oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. 2023 poz. 1688) oraz uchwały 
Nr XXV/250/2017 Rady Gminy Jadów z dnia 20 czerwca 2017 
r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Jadów obejmującego 
obszary położone w obrębach ewidencyjnych: Adampol, Borki, 
Borzymy, Dębe, Iły, Jadów, Kukawki, Letnisko Nowy Jadów, 
Myszadła, Nowinki, Nowy Jadów, Oble, Podbale, Sitne, Starowola, 
Strachów, Sulejów, Szewnica, Urle, Wójty, Wólka Sulejowska, 
Wujówka, Wyglądały, Zawiszyn (z późn. zm.), zawiadamiam 
o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu planu – etap C, 
wraz z prognozą oddziaływania na środowisko i uzasadnieniem, w 
dniach od 8 kwietnia 2024 r. do 30 kwietnia 2024 r. w siedzibie 
Urzędu Miasta i Gminy Jadów, ul. Jana Pawła II 17, 05-280 Jadów, 
w pokoju nr 20, w godzinach pracy Urzędu oraz o publikacji na 
stronie internetowej Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu 
Miasta i Gminy Jadów www.bip.jadow.az.pl.

Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie 
miejscowego planu rozwiązaniami odbędzie się dnia 24 kwietnia 
2024 r. w siedzibie Urzędu Miasta i Gminy Jadów, ul. Jana Pawła 
II 17, 05-280 Jadów, w pokoju nr 25 o godz. 1200 .

Zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy o planowaniu i 
zagospodarowaniu przestrzennym  oraz w związku z art. 39 ust. 
1 i art. 54 ust. 2 ustawy o udostępnianiu informacji o środowisku i 
jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz 
o ocenach oddziaływania na środowisko, każdy kto kwestionuje 
ustalenia przyjęte w projekcie planu miejscowego lub prognozie 
oddziaływania na środowisko skutków ustaleń planu, może wnieść 
uwagi.

Uwagi do projektu planu należy składać na piśmie w 
Urzędzie Miasta i Gminy Jadów, ul. Jana Pawła II 17, 05-280 
Jadów lub za pośrednictwem środków komunikacji elektronicznej 
na adres: gmina@jadow.az.pl lub za pomocą platformy ePUAP, 
w nieprzekraczalnym terminie do dnia 15 maja 2024 r. 
Wniosek powinien zawierać nazwisko, imię lub nazwę jednostki 
organizacyjnej i adres wnoszącego, przedmiot uwagi oraz 
oznaczenie nieruchomości, której dotyczy (załącznik graficzny – 
mapa ewidencyjna, numer ewidencyjny działki).

Stosownie do przepisu art. 40 ustawy z dnia 3 października 
2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, 
udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach 
oddziaływania na środowisko, uwagi do prognozy oddziaływania 
na środowisko mogą być składane w formie pisemnej, ustnie do 
protokołu oraz za pomocą środków komunikacji elektronicznej 
bez konieczności opatrywania ich bezpiecznym podpisem 
elektronicznym, o którym mowa w ustawie z dnia 18 września 
2001 r. o podpisie elektronicznym, w nieprzekraczalnym terminie 
do dnia 15 maja 2024 r.

Przetwarzanie Pani/Pana danych osobowych odbywać się będzie na podstawie art. 6 ust. 1 
lit c) RODO w związku z ustawą z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennymi oraz na podstawie art. 13 ust. 1 i ust. 2 Rozporządzenia Parlamentu 
Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób 
fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego 
przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (Dz. Urz. UE L 119 z 
04.05.2016, str. 1). Informuję, że szczegółowa klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania 
danych osobowych znajduje się na stronie internetowej http://gmina.jadow.az.pl w zakładce 

RODO w gminie.         
Burmistrz Miasta i Gminy Jadów

/-/ Dariusz Stanisław Kokoszka
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– Jesteś w samorządzie nieprze-
rwanie od 1990 roku. Chyba 
jesteś jedynym, który tyle czasu 
wytrwał jako radny zaliczając 
szczebel gminny i powiatowy. Ile 
miałeś lat, gdy zaczęła się Twoja 
samorządowa przygoda?
– Nie jestem jedynym, bo są jeszcze 
inni, którzy związali się z samo-
rządem na lata - choćby radny po-
wiatowy, Jerzy Mikulski, burmistrz 
Wołomina trzech kadencji. Zaczą-
łem pracę w Wołominie w urzędzie 
miejskim w wydziale rolnictwa w 
1990 roku. Burmistrzem wtedy 
był Ś.p. Polikarp Bulik i to jemu 
zawdzięczam swoją samorządową 
przygodę. Miałem wtedy 34 lata. 
Później zostałem burmistrzem 
Radzymina a jeszcze później bo w 
latach 1998 – 2002 byłem radnym i 
burmistrzem w Wołominie, stojąc 
na czele „Zarządu Miasta”. Wów-
czas radni wybierali spośród siebie 
zarząd i burmistrza.
– Trudno więc było zaliczyć 
Ciebie do „młodzieniaszków” pa-
trząc na dzisiejszych 20 latków, 
którzy zostają radnymi…
– To prawda. Dzisiejszy wicepre-
mier Krzysztof Gawkowski, czy 
kandydujący do Sejmiku Mazow-
sza Igor Sulich, zaczęli znacznie 
wcześniej ode mnie bo mieli po 
dwadzieścia, dwadzieścia kilka 
lat, a Igor został nawet wiceprze-
wodniczącym rady. To było w 2006 
roku. Wtedy do Rady Miejskiej w 
Wołominie weszła dość duża grupa 
młodych i aktywnych osób: Igor Su-
lich, Krzysztof Gawkowski, Michał 
Milewski, Emil Wiatrak, Radosław 
Wasilewski – zdecydowanie wcze-
śniej zaczynali niż ja, a niektórzy z 
nich wysoko zaszli. Dlatego cieszę 
się, widząc dziś na różnych listach 
do samorządowych wyborów do 
rad i na burmistrzów, osoby młode.
– Samorząd na początku lat  
90-tych, a samorząd dziś, różnią 
się czy nie?
– Rok 1990 był wyjątkowy. Była 
zupełnie inna atmosfera. Dużo 
spontanicznych działań. Wszyscy 

chcieliśmy zmian i masowo an-
gażowaliśmy się, aby te zmiany 
zaszły. Dziś też chcemy zmian w 
Wołominie i w tym nie ma zasad-
niczej różnicy.
W naszym dzisiejszym powiecie, 
a przypomnę, że Tłuszcz, Jadów, 
Strachówka, Poświętne, Klembów 
i Dąbrówka nie należały do tego 
samego województwa co Ząbki, 

Zielonka, Marki, Kobyłka, Radzy-
min i Wołomin zaszły ogromne 
zmiany. Dopiero prawie po deka-
dzie, gdy powstało województwo 
mazowieckie, te sześć wymienio-
nych gmin, które wcześniej były w 
województwie siedleckim i ostro-
łęckim, dołączyły do nas, tworząc 
wspólnie jeden z największych w 
Polsce powiatów ziemskich - Po-
wiat Wołomiński.
We wszystkich naszych gminach 
brakowało wodociągów, kanaliza-
cji, gazociągów, oświetlenia dróg, 
szkół – wiele instytucji było w 
ruinie. Rodzice angażowali się, za-
kładali komitety społeczne budowy  
i rozbudowy szkół. Mieszkań-
cy zakładali Komitety budowy 

dróg, wodociągów, kanalizacji. 
Dziś nowi mieszkańcy chcieliby, 
aby wszystko było już teraz i w 
jednej chwili, nawet tam, gdzie 
deweloper pobudował duże osie-
dle mieszkaniowe w polu, nie 
zapewniając zabezpieczenia w 
niezbędną infrastrukturę.
Było blisko Warszawy a jakże 
daleko zarazem i to prawie pod 

każdym względem. Pamiętam 
jednak, że nasze jedyne wówczas 
w Wołominie LO na Sasina było  
bardzo dobrą szkołą ze świetną 
kadrą pedagogiczną. Zostało więc 
w strukturach miasta. Nie chcie-
liśmy oddać tej szkoły powiatowi.
– Myślę, że nie ma się co dziwić, 
że mieszkańcy wiele oczekują, 
bo przepisy prawa na to zezwa-
lają. Ale przepisy to jedno, a moż-
liwości to drugie. To wszystko 
nie jest takie proste i szybkie. 
Każdy by chciał mieć wygodnie, 
czysto i bezpiecznie. Często na 
forach padają argumenty – bo 
płacimy podatki i mamy prawo 
wymagać… A te nasze podatki 
na ile wystarczają?

- Nie wiem, kto z nas – miesz-
kańców – ma świadomość, że do 
gminy trafia tylko znikoma część z 
naszych podatków. A mieszkańcy 
oprócz infrastruktury technicz-
nej chcą również infrastruktury 
społecznej – nowoczesnych szkół, 
przedszkoli, żłobków, przychod-
ni blisko domu, hal sportowych, 
boisk, basenów, domów kultury 

– chcą wygody i bezpieczeństwa. 
Każdy chce mieć własne auto  
i móc je zaparkować jak najbliżej 
własnego domu, mieszkania. Ale 

zamieszkując na nowym dla siebie 
terenie nie sprawdza, czy to wszyst-
ko na co liczy, będzie dostępne czy 
nie i w jakiej perspektywie czaso-
wej. Pewnie stąd mamy wiele osób, 
które czują się rozczarowane.
Rdzenni mieszkańcy też mają 
swoje prawa. Czytam często, że 
jedni drugim czynią „przytyczki”. 
Ale czy takimi rozmowami coś 

zmienimy? Nie – nic nie zmienimy. 
Powinniśmy więcej się interesować, 
zrozumieć, jak to wszystko funkcjo-
nuje i od czego zależy. Bo te nasze 
podatki tak na prawdę na wiele nie 
wystarczają.
– Jeśli ktoś się interesuje to wie, 
że budżet gminy nie opiera się 
tylko o „nasze” podatki…
- Dokładnie tak. Oprócz podat-
ków od mieszkańców są również 
podatki od osób prawnych czyli 
tak zwany CIT. Dlatego ważne 
jest, aby gmina tworzyła przyjazne 
warunki dla przedsiębiorców. Bo 
to oni gwarantują największe przy-
chody dla gmin. Niepokoi mnie, 
gdy widzę w jak szybkim tempie 
z mojej gminy ubywa przedsię-
biorstw. Przenoszą się tam, gdzie 
samorządy tworzą dla nich warunki 

umożliwiające rozwój a nie du-
szące ich pomysły na biznes 

w zarodku.
Gminy pozyskują środki 
zewnętrzne. Na szkoły są 
subwencje, które też w zni-
komym stopniu zaspoka-
jają potrzeby – całą resztę 
trzeba wymyśleć i skądś 
dołożyć.
– Od 2002 roku odby-
liśmy ze sobą wiele 

rozmów. Często rozumiemy się 
prawie bez słów. Ale zdarza nam 
się równie często posprzeczać. 
Zawsze jednak potrafiliśmy dzia-
łać w dobrej sprawie wspólnie…
- Pamiętam pomysł budowy sal 
gimnastycznych przy wołomińskich 
szkołach: LO na Sasina, „czwórka, 
Czarna, Duczki, Zagościniec. 
Najbardziej utkwił mi w pamięci 
Komitet budowy Sali gimnastycz-
nej i rozbudowy szkoły nr 4 i te dele-
gacje które mi ściągałaś do urzędu 
albo tłumy rodziców w szkole 
gdy przychodziłem na spotkania.  
A determinacja i nacisk społeczny 
z Waszej strony były tak duże, że 
nie mogłem odmówić., chociaż 
musiałem wiele się nasłuchać.
- Tak, to prawda. Zawsze z nami 
byłeś, chociaż często musia-
łeś stawać po drugiej stronie 
barykady bowiem, nie mogłeś 
obiecać wszystkiego czego ocze-
kiwaliśmy. A my stanowiliśmy w 
„czwórce” niezły Team. Było nas 
dużo. A do tego jeszcze dwójka 
silnych liderów na czele: ówcze-
sny dyrektor Karol Małolepszy i 
ja – każde z nas na swój sposób 
potrafiliśmy zjednoczyć rodziców 
i kadrę szkoły do wspólnego 
działania. I efekty, chociaż nie tak 
szybkie jak myśmy wtedy chcie-
li, w końcu zostały osiągnięte. 
Dziś brakuje mi tego wspólnego 
działania i optymizmu z tamtych 
lat, chociaż patrząc wstecz, dziś 
warunki bytowe mamy super….
- Nie do końca bym się z tym zgo-
dził. Bo jak wiadomo uczestniczę 
w wyborach samorządowych. Co-
dziennie spotykam się z różnymi 
ludźmi i widzę, że zaangażowanie 
społeczne i chęć dokonania zmiany 
z każdym dniem są coraz większe. 
Cieszy mnie duża ilość młodych 
ludzi, którzy chcą się zaangażować 
w sprawy lokalne bo były lata, w któ-
rych do samorządu ciągnęli głownie 
ludzie starsi. Pojawili  się w Woło-
minie nowi chętni, do zawalczenia 
o fotel burmistrza i zapowiada się 
ciekawa rywalizacja.

Z Pawłem Solisem, doświadczonym samorządowcem, byłym burmistrzem Radzymina i Wołomina a od 
2006 roku nieprzerwanie radnym powiatowym z Wołomina, krótko o historii samorządu w powiecie wo-
łomińskim i samym Wołominie, rozmawiała Teresa Urbanowska.

Potrzeba świeżej krwi  
czyli krótko o samorządzie

– Jak wiadomo uczestniczę w wyborach samorzą-
dowych. Codziennie spotykam się z różnymi 
ludźmi i widzę, że zaangażowanie społeczne 
i chęć dokonania zmiany z każdym dniem są 
coraz większe. Cieszy mnie duża ilość mło-
dych ludzi, którzy chcą się zaangażować  
w sprawy lokalne bo były lata, w których  
do samorządu ciągnęli głownie ludzie star-
si. Pojawili  się w Wołominie nowi chętni,  
do zawalczenia o fotel burmistrza 
i zapowiada się ciekawa rywalizacja  
- mówi Paweł Solis radny powiatowy.
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